
 

 
Verslag  van de openbare vergadering van de gemeenteraad van Leidschendam-Voorburg, gehouden op 
dinsdag 30 juni en maandag 6 juli 2009 in Huize Swaensteyn te Voorburg, aanvang 19.30 uur. 
 

(2009/24058) 
 
Aanwezig: 33 leden (bij aanvang) 

 
VVD: de dames H.I. Aris-van Neuren, W.H. Mijdam en de heren P.J.R. Baeten, J. Brokke, 

G.J.J.J. Heetman (vanaf agendapunt 4), R.P. Klop, E.G. Lamme, D. Poos, 
H.J. Plekenpol en P.F. Rozenberg 

CDA: de dames A.M. van Boheemen, J.J. Bouw, en M.W.P. Duermeijer en de heren 

M.H.P. Jansen, P.M.M. van Ostaijen en A.P. Paardekooper 
PvdA: de dames M.J.H.A. van Giezen en N. Stemerdink en de heren A.B. Brussaard, 

H. Knoester, H. Oldersma en M. Oosschot 
SP: mevrouw M. El Mousati en I.S. Roza (alleen op 6 juli), de heer A.G. van den Berg 
Gemeentebelangen: mevrouw I.G.H. Mallée-van Gerven en de heren N.F.J. Hooijmans en H.P. Klazenga  
GroenLinks: mevrouw M.C.J. Cornelissens en de heer J.N. van de Braak (alleen op 30 juni) 
D66: mevrouw P.H. Hohage de heer J.J.M. Schellings 
OPL-V: de heer P.C. Jansen 
Fractie Jami: de heer E. Jami 

 
Voorzitter: de heer J.W. van der Sluijs, burgemeester 
Griffier: de heer G.A. van Egmond 

 
De wethouders: mevrouw A.J.W. van Baalen-van Eekelen en de heren E.P. Beimers, M.A. Houtzager 

en G.G.J. Rensen 
 
 

1. Opening, mededelingen en vaststelling agenda 
De voorzitter opent de vergadering om 19.30 uur en heet de aanwezigen welkom. Mevrouw Van Enk 
(CDA) en mevrouw Roza (SP) zijn afwezig. De heer Knoester (PvdA) en mevrouw Stemerdink (PvdA) 
komen later. 
 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
2. Spreekrecht burgers 
Voor het spreekrecht burgers hebben zich twee personen aangemeld. 
 
Mevrouw Schaap spreekt in namens het Platform Gehandicapten en vraagt aandacht voor het project 
‘Fokuswoningen’. Dit betreft een woonvorm waar lichamelijk gehandicapten in hun eigen woonruimte 
met ‘gewone’ mensen leven maar met hulp op afroep wanneer nodig. Dit concept past in de huidige 
samenleving omdat men zelfstandig kan blijven wonen. Het is echter niet mogelijk in deze gemeente 
omdat er een wachtlijst is van 35 personen. Met woningbouwverenigingen wordt overleg gevoerd om 
beschikbare locaties te vinden. Ook met de betrokken wethouders wordt na de zomer overleg 
gevoerd. Spreekster vraagt de raad om ondersteuning bij het vinden van een geschikte locatie als het 
project in de gemeenteraadsvergadering aan de orde zal komen.  
 
De heer Dekkers spreekt namens de werkgroep Openbare Toegankelijkheid en hij vraagt aandacht 
voor het belang van de website met informatie over de toegankelijkheid van openbare gebouwen. Hij 
complimenteert het bestuur met de vooruitgang die het heeft geboekt in het toegankelijk maken van 
openbare gebouwen. Het is nu van belang dat de informatie hierover ook inzichtelijk wordt gemaakt 
voor de gebruikers. Dit kan op de site www.toegankelijk.leidschendamvoorburg.nl. Spreker vraagt de 
raad positief te besluiten voor het inrichten van een website in deze gemeente. Dit dient naast een 
maatschappelijk ook een economisch belang: mensen brengen eerder een bezoek aan de gemeente 
als de toegankelijkheid van winkels en gebouwen bekend is. Standaardisatie is zowel qua ingang naar 
de informatie als qua indeling belangrijk. Spreker stelt voor om het model dat in Rotterdam, Den Haag 
en diverse andere steden is geïntroduceerd, als voorbeeld hiervoor te nemen. 
 
3. Beëdiging nieuw raadslid VVD 
De voorzitter heet de heer Heetman en zijn gezin van harte welkom in de raadzaal. De commissie 
voor onderzoek naar geloofsbrieven heeft geconcludeerd dat de geloofsbrieven in orde zijn en de heer 
Heetman heeft zijn benoeming aanvaard. 
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De voorzitter neemt hem de eed af. 
“Ik zweer dat ik, om tot lid van de raad benoemd te worden, rechtstreeks noch middellijk, onder welke 
naam of welk voorwendsel ook, enige gift of gunst heb gegeven of beloofd. 
Ik zweer dat ik, om iets in dit ambt te doen of te laten, rechtstreeks noch middellijk enig geschenk of 
enige belofte heb aangenomen of zal aannemen. 
Ik zweer dat ik getrouw zal zijn aan de Grondwet, dat ik de wetten zal nakomen en dat ik mijn plichten 
als lid van de raad naar eer en geweten zal vervullen.” 
 
De heer Heetman antwoordt: “Zo waarlijk helpe mij God almachtig”. 
 
4. Vragenuur 
 
Niemand heeft vragen voor het vragenuur. 
 
5. Raadsvoorstel tot vaststellen van de Voorjaarsnota 2009 

 
Algemene beschouwingen VVD 
De heer Klop (VVD) constateert dat de financiële situatie van de gemeente nog solide is. Toch is 
voorzichtigheid geboden. De inkomsten zullen afnemen. De VVD pleit voor het minder aangaan van 
structurele financiële verplichtingen. VVD is geen voorstander van lastenverzwaring en vraagt wat de 
mening van het college is op dit punt. 
 
Leidschendam-Voorburg: eerste klas wonen 
De VVD is blij dat de bouw van het Damplein nu van start is gegaan. Ook ziet de fractie enige 
vooruitgang in de ontwikkeling van het Fluitpolderplein en is een begin gemaakt met de toekomst van 
Leidsenhage. Ook tramlijn 19 levert een belangrijke bijdrage aan het versterken van het 
winkelcentrum. Helaas veroorzaakt de aanleg van de tram veel verkeersstagnatie. De fractie vraagt 
aandacht voor dit tijdelijke probleem. 
 
De kadernota Binnensport is opgesteld, echter zonder duidelijke prioritering en overzicht van 
financiële gevolgen. De fractie vraagt het college om zijn toezeggingen na te komen en aan het einde 
van het jaar duidelijkheid hierover te geven. 
 
De ontwikkeling van het gebied rondom station Voorburg verloopt moeizaam. De gebiedsvisie is er 
nog niet en de parkeergarage wordt pas in 2014 gepland. Ook de verlenging van de Voorburgse 
passantenhaven tot aan Rustoord ziet de VVD niet in de Voorjaarsnota terug. Spreker vraagt of het 
college kan aangeven hoe deze plannen versneld kunnen worden. 
 
De fractie mist een visie op het handhaven van parkeerregels. Het gaat dan vooral om zo effectief 
mogelijk handhaven en ontmoediging van het niet naleven van de regels. De VVD dient hiervoor een 
motie in. Twee scooters aanschaffen voor parkeerwachten is een goed begin maar niet voldoende. 
 
Motie 19 
Onderwerp: Handhaving parkeerregels 
Motie van de leden: Baeten (VVD) en Van Giezen (PvdA) 
 
De gemeenteraad van Leidschendam-Voorburg, in vergadering bijeen op 30 juni 2009, 
 
overwegende dat: 

 inwoners van delen van Leidschendam-Voorburg veel ergernis en overlast ondervinden van het 
niet naleven van de parkeerregels; 

 in de wijkparkeerplannen oplossingen worden gezocht om zoveel mogelijk parkeerplaatsen te 
realiseren, maar dat het aantal parkeerplaatsen in grote delen van Leidschendam-Voorburg 
structureel kleiner is dan het aantal auto’s; 

 tegen de achtergrond van het tekort aan parkeerplaatsen inwoners zich ergeren aan 
overtredingen van de parkeerduur en misbruik van bezoekerskaarten; 

 de gemeente Leidschendam-Voorburg verantwoordelijk is voor het handhaven van de 
parkeerregels; 

 als het college de handhaafcapaciteit kwalitatief, kwantitatief of qua materiële middelen 
onvoldoende vindt, deze op voldoende niveau gebracht moet worden. 
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draagt het college op: 

 de handhaving zo te organiseren, dat de parkeerregels dagelijks effectief worden gehandhaafd in 
Voorburg-West, Voorburg-Noord, Essesteijn (Appelgaarde en Kersengaarde), de Zeeheldenwijk 
en de winkelcentra;  

 de handhaving zo te organiseren, dat in het bijzonder het misbruik van bezoekerskaarten in 
voornoemde gebieden effectief wordt gehandhaafd; 

 de commissie Openbaar Gebied te informeren over hoe de handhaving is georganiseerd om 
voornoemde doelen te realiseren. 

 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Het 1000-bomenplan vordert niet snel genoeg. De VVD wil vijfhonderd bomen planten in 2009 en nog 
eens vijfhonderd in 2010. 
 
Ruimte voor ondernemen 
De gemeente moet weten wat ondernemers willen en moet hen, waar nodig, faciliteren. De recente 
raadsbrief ‘Stimulering lokale economie’ is goed en de VVD is blij met de 500.000 euro die wordt 
uitgetrokken om crisismaatregelen te treffen. De fractie dringt aan op snelle actie en vraagt of het 
college kan aangeven welke concrete resultaten de taskforce Economie heeft opgeleverd. 
 
Spreker vraagt of het college kan aangeven tot welke concrete resultaten de uitvoer van de quick scan 
Bedrijventerreinen heeft geleid.  
 
Een langetermijnvisie op economie en bedrijvigheid ontbreekt. Een economische structuurvisie acht 
de VVD noodzakelijk. De fractie dient hiertoe onderstaande motie in. 
 
Motie 10 

Onderwerp: Ontwikkeling economische structuurvisie 
Motie van de leden:  Poos (VVD), Van Boheemen (CDA), Klazenga (Gemeentebelangen), Schellings 
(D66) en  Oldersma (PvdA) 
 

De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg in vergadering bijeen op 30 juni 2009;  
gehoord de beraadslaging, 
 
overwegende dat: 

 de gemeente samen met het MKB continu werkt aan verbetering van het ondernemersklimaat;  

 het college met de recente raadsbrief ‘Stimulering lokale economie’ daaraan een extra impuls 
geeft; 

 veel van deze maatregelen en activiteiten echter niet zijn ingebed in een duidelijke, integrale visie 
op de ontwikkeling van de bedrijvigheid – en daarmee de werkgelegenheid – in onze gemeente; 

 daarmee zowel voor college als gemeenteraad een solide basis ontbreekt voor degelijke 
beleidsontwikkeling en besluitvorming op economisch gebied.  

 
constaterende dat: 

 juist in de economisch turbulente tijd waarin we nu verkeren op de kortst mogelijke termijn 
behoefte is aan een dergelijke economische visie; 

 en dat daarin de doelstellingen op het gebied van economie in samenhang met andere 
beleidsvelden zoals ruimtelijke ordening, verkeer en vervoer, arbeidsmarktbeleid, onderwijs en 
citymarketing worden beschreven; 

 een economische visie ook duidelijkheid schept over het beoogde profiel van de gemeente 
Leidschendam-Voorburg; 

 een economische visie bijdraagt aan een aantrekkelijker ondernemersklimaat. 
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draagt het college op: 
1. een economische structuurvisie op te stellen, waarin het kader wordt aangegeven waarbinnen van 

de gewenste economische ontwikkeling van onze gemeente in de komende jaren optimaal kan 
plaatsvinden; 

2. in deze visie in ieder geval op te nemen: 

 het profiel van de gemeente;  

 welke bedrijvigheid we willen huisvesten in de gemeente; 

 welke behoeftes bij ondernemers bestaan en in hoeverre de gemeente thans voorziet in deze 
behoefte. 

3. een voorstel tot vaststelling van de economische structuurvisie in deze raadsperiode ter 
besluitvorming voor te leggen aan de raad. 

 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De VVD hecht waarde aan de verdere ontwikkeling en professionalisering van recreatie en toerisme 
binnen de gemeente en zij noemt de Evenementennota een goede basis hiervoor. 
 
Veiligheid in uw buurt 
De fractie is blij te constateren dat gemeentelijke toezichthouders worden ingesteld. Hiermee leidt de 
VVD-motie van vorig jaar tot een zichtbaar resultaat. Spreker noemt het onverteerbaar dat de 
veiligheid van inwoners in gevaar komt. Het aantal inbraken en fietsdiefstallen baart hem zorgen. 
Deze problemen moeten worden opgelost door coördinatie tussen gemeente, politie, Belastingdienst 
brandweer, OM, MKB, scholen en woningcorporaties. Ook creativiteit bij de gekozen oplossingen is 
noodzakelijk. Hij stelt de aanpak in Gouda hierbij als voorbeeld en vraagt of het college voorstander is 
van een dergelijke aanpak. 
 
Uitkomsten onafhankelijke quick scan gemeentelijk apparaat 
De resultaten van de quick scan leveren een bruikbaar instrument om de gemeentelijke organisatie te 
verbeteren. De inzet van het ambtelijk apparaat verloopt stroef door onvoldoende prioriteitstelling. De 
bovengemiddeld grote organisatie heeft last van de decentrale huisvesting. Spreker vraagt wanneer 
het college met concrete voorstellen komt om de aanbevelingen van de quick scan op te pakken en of 
deze ook in de begroting van 2010 verwerkt kunnen worden. 
 
Samenwerking met Wassenaar en Voorschoten 
Ambtelijke samenwerking met buurgemeenten Wassenaar en Voorschoten leidt tot effectiever en 
efficiënter functioneren van het eigen ambtelijk apparaat. Het college heeft echter aangegeven dat het 
een positie op de achtergrond inneemt en de burgemeester is slechts agendalid van de stuurgroep 
Voorschoten-Wassenaar. De VVD ziet liever een actievere rol in de stuurgroep zodat de gemeente 
niet vervreemdt van het lopende proces en zij vraagt of het college dit risico onderkent. 
 
De VVD zal instemmen met de Voorjaarsnota en ziet uitwerking gaarne tegemoet in de begroting van 
2010. 
 
De heer Jami (Fractie Jami) vraagt wat de VVD voor de gewone inwoner doet omdat hij de fractie 
alleen over het bedrijfsleven hoort spreken en hij vraagt wat de fractie vindt van lastenverlichting. 
 
De heer Klop (VVD) antwoordt dat de VVD geen lastenverzwaring wil, werkgelegenheid wil stimuleren 
en een veilige omgeving wil creëren. Lastenverlichting vindt de VVD prima maar de fractie ziet 
hiervoor geen ruimte. 
 
De heer Van Ostaijen (CDA) vraagt waarop de VVD wil bezuinigen als men geen lastenverzwaring 
wenst. 
 
De heer Klop (VVD) antwoordt dat hij dat nog niet weet. Het verminderen van de gemeentelijke 
uitgaven is het meest realistisch. Dit kan met de kaasschaafmethode of men kan kritisch inhoudelijk 
kijken of de uitgaven noodzakelijk zijn. 
 
De heer Oldersma (PvdA) vraagt hoe de VVD het bedrag van 500.000 euro wil inzetten. 
 
De heer Klop (VVD) ziet dit als gelden om de economie te stimuleren maar hij heeft nog geen 
concrete voorstellen. 
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Algemene beschouwingen SP 
De heer Van den Berg (SP) vraagt hoe het momenteel gesteld is met de planontwikkeling rond het 
Fluitpolderplein. Hoewel de ontwikkeling van woningbouw terugloopt, wordt sociale woningbouw van 
steeds groter belang. Spreker vraagt wat dit voor effecten heeft voor de geplande school.  
 
De communicatie rondom het Mariënpark en Fluitpolderplein had beter gekund. Bewoners moeten 
vroeg worden geïnformeerd en betrokken worden bij de besluitvorming. De SP is blij dat nu serieus 
wordt omgegaan met de inbreng van bewoners bij de bouwplannen van de Brugwachter 1 in het 
Prinsenhofpark. 
 
In de commissie MA is geconstateerd dat het gemeentelijk jongerenwerk onvoldoende uit de verf 
kwam door personele onderbezetting. Ondanks toezeggingen vreest de SP dat dit niet verbetert 
omdat per 1 januari 2010 het budget omlaaggaat, waardoor 47.000 euro minder beschikbaar is voor 
Disck. De wethouder maakte niet duidelijk hoe deze bezuiniging wordt opgelost. Met dit geldtekort kan 
het jongerenwerk weer niet van de grond komen. De SP vindt dat jongeren niet de rekening moeten 
krijgen van deze bezuiniging en zij dient hiertoe een amendement in. 
 
Amendement 1 
Onderwerp: Voorjaarsnota 2009, Subsidie aan stichting Disck i.v.m. jongerenwerk 
Amendement van het lid: Van den Berg (SP) 
 
Ondergetekende stelt het volgende amendement voor: 
 
De tekst van de Voorjaarsnota bladzijde 42, (hoofdstuk 1.1.4, Subsidie aan stichting Disck; onder: wat 
gaan we daarvoor doen? 
 
2. Wat gaan we daarvoor doen? 
Wij willen de subsidie aan stichting Disck structureel verhogen met 40.000 euro om haar in staat te 
stellen de afgesproken activiteiten kwantitatief en kwalitatief te kunnen blijven uitvoeren. 
 
als volgt aan te passen: 
 
2. Wat gaan we daarvoor doen? 
Wij willen de subsidie aan stichting Disck structureel verhogen met 87.000 euro om haar in staat te 
stellen de afgesproken activiteiten kwantitatief en kwalitatief te kunnen blijven uitvoeren. 
 
Toelichting: 
Uit de raadsbrief ‘voortgang jongerenwerk SC&Wdisk (2009/14588)’ is gebleken dat het geleverde 
jongerenwerk, met name het aantal activiteiten onder meiden, is achtergebleven. Ook is de conclusie 
getrokken dat ten aanzien van het aantal locaties ten behoeve van het jongerenwerk de gemeente 
een tekort heeft. De voorgestelde bezuiniging zal tot gevolg hebben dat het geleverde jongerenwerk 
onder de maat blijft. Wij stellen voor deze extra gelden, groot 47.000 euro te dekken ten laste van de 
vrije begrotingsruimte. 
 
 
De SP wil ook over grenzen heen kijken en haar verantwoordelijkheid nemen. 116 Nederlandse 
gemeenten zijn millenniumgemeenten geworden. Dit betreft internationale samenwerking om armoede 
te bestrijden. De SP dient een motie in om deel te nemen aan deze samenwerking. 
 
Motie 21 
Onderwerp: Aanmelding gemeente als millenniumgemeente 
Motie van het lid: Van den Berg (SP) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg, in vergadering bijeen op 30 juni 2009,  
gehoord de beraadslaging, 
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constaterende dat: 

 alle 189 lidstaten van de Verenigde Naties, waaronder Nederland, welke zich in het jaar 2000 
hebben verbonden aan de millenniumdoelen, zijnde het wereldwijd uitbannen van armoede en 
ongelijkheid; 

 onze gemeente en inwoners in staat zijn om een bijdrage te leveren aan de bestrijding van 
armoede en ongelijkheid. 
 

verzoekt het college: 
om onze gemeente een verklaarde ‘millenniumgemeente’ te laten zijn en het initiatief te nemen om 
een lokale klankbordgroep en/of werkgroep samen te stellen die voorstellen zal doen voor het verder 
invulling geven aan het ‘millenniumgemeente’ zijn. 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De SP noemt de Voorjaarsnota niet slecht, maar de gemeente kan socialer optreden, kan meer doen 
voor jongeren en beter armoedebeleid voeren. Met het staande beleid zal de armoede in de gemeente 
toenemen. Vooral de jongeren in deze gezinnen zullen getroffen worden. Spreker vraagt de 
wethouder of er al indicaties zijn dat het aantal gezinnen onder de armoedegrens groeit. 
 
Spreker vraagt of de wethouder op de hoogte is van de oproep van staatssecretarissen Klijnsma en 
Bijleveld om over te gaan tot automatische kwijtschelding van lokale belastingen voor inwoners met 
een laag inkomen. Hij vraagt of de wethouder al actie heeft ondernomen of voornemens is dit te doen. 
Afhankelijk van de beantwoording zal de SP overwegen hierover een motie aan te bieden. 
 
Zelfstandigen die onder de armoedegrens leven, doen vaak geen beroep op uitkeringen. Werkende 
minima hebben echter ook recht op de langdurigheidstoeslag. De fractie vraagt of dit bekend is bij de 
wethouder en of er actie wordt ondernomen. De SP vraagt naar de stand van zaken met betrekking tot 
het centrale ondernemerspunt. Dit is de ideale plaats om informatie over armoedebestrijding aan 
zelfstandig ondernemers te verstrekken. 
 
De SP is blij met de activiteiten voor Voorburg-Noord maar vraagt hoe het zit met de sociale 
woningbouw. Omdat het moeilijk is om een hypotheek te verkrijgen, zal de vraag naar sociale 
woningen stijgen. Spreker vraagt hoe de wethouder deze problematiek gaat benaderen.  
 
Er zou een pilot met gratis openbaar vervoer worden uitgevoerd. De fractie vraagt hoe het hiermee 
staat. De SP heeft al eerder gevraagd of ook HTM en Connexxion aan de pilot mee konden doen. De 
HTM-lijnen komen in een te beperkt gebied in de gemeente om een goede voorziening te zijn. 
 
De energiebox ten slotte moet sneller beschikbaar komen, zeker voor mensen met een laag inkomen. 
Spreker vraagt of het terecht is dat de energiedoos wordt betaald uit de ‘reserve Wet werk en 
bijstand’. 
 
De SP stemt niet in met de Voorjaarsnota. 
 
Algemene beschouwingen CDA 
De heer Van Ostaijen (CDA) spreekt zijn waardering uit voor de Voorjaarsnota. Het CDA is het eens 
met de gekozen aanpak: geen lastenverzwaring, blijven investeren in mensen en een vrije ruimte van 
4 miljoen euro creëren voor de volgende raad. Ook de effecten van de meicirculaire zijn in de 
begroting verwerkt. Dit leidt tot een sluitende begroting die sociaal en duurzaam is. 
 
Mevrouw Hohage (D66) vraagt wat het CDA verstaat onder duurzaamheid. 
 
De heer Van Ostaijen (CDA) antwoordt dat men goed wil omgaan met de omgeving, ook voor 
toekomstige generaties. Men moet niets doen waarvan men later spijt krijgt. Men moet een gezonde 
balans tussen groen en rood creëren. 
 
De heer Oldersma (PvdA) betwijfelt of de verstening van Leidschendam-Voorburg leidt tot een goede 
balans. 
 
De heer Van Ostaijen (CDA) noemt een duurzame binnenstad mogelijk. Het aantal vierkante meters 
groen in de gemeente neemt niet af. Nieuwbouw is soms fors nodig om op andere plaatsen groen te 
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behouden. Het CDA is voor een groen Leidschendamsehout, de keerzijde is dan dat er in de 
binnenstad meer wordt gebouwd. 
 
De heer Jansen (OPL-V) constateert dat sommige straten helemaal geen groen hebben, maar slechts 
geparkeerde auto’s. 
 
Mevrouw Mallée-van Gerven (Gemeentebelangen) vraagt of het CDA dan ook tegen het plan 
Schakenbosch stemt.  
 
De heer Van Ostaijen (CDA) antwoordt dat de fractie eerst de plannen afwacht. 
 
Het collegeprogramma is grotendeels uitgevoerd. Spreker heeft waardering voor de 
indicatorenwerkgroep. De methodiek werkt goed. De SMART-formulering leidt tot inzicht in prestaties, 
waardoor de keuze voor het beste instrument kan worden onderbouwd. 
 
Op sociaal terrein heeft het CDA een aantal aandachtspunten. De fractie wil snel keuzes maken op 
het gebied van binnensport. Voor de kinderopvang moeten nog extra plaatsen worden gerealiseerd en 
de klanttevredenheid van de WMO moet worden verhoogd. Verder vraagt de fractie wat het college 
kan doen om eenzaamheid onder ouderen tegen te gaan. 
 
De heer Jami (Fractie Jami) vraagt wat het CDA vindt van beter openbaar vervoer voor ouderen en 
gehandicapten. Tramhaltes zouden moeten worden verbeterd en bushaltes toegankelijk gemaakt. 
 
De heer Van Ostaijen (CDA) geeft aan dat het CDA voorstander is van gratis openbaar vervoer voor 
ouderen in de daluren. 
 
De heer Jami (Fractie Jami) doelt niet op gratis vervoer maar op het vergroten van de 
toegankelijkheid. 
 
De heer Van Ostaijen (CDA) wil een toegankelijkheidsprijs en toegankelijkheidswebsite instellen. Hij 
verwijst hierbij naar het betoog van inspreker Dekkers. Het CDA dient een motie in om deze website 
zo snel mogelijk te realiseren. 
 
Motie 6 
Onderwerp: Toegankelijkheidswebsite   
Motie van de leden: Paardekooper (CDA), Aris-van Neuren (VVD) en Stemerdink (PvdA) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg in vergadering bijeen op 30 juni en 6 juli 2009, 

overwegende: 

 dat deelname aan het maatschappelijk leven door mensen met lichamelijke beperking mede 
bepaald wordt door toegankelijkheid van openbare gebouwen en openbaar gebied; 

 dat informatie hierover van wezenlijk belang is voor mensen met een lichamelijke beperking 
binnen én buiten de gemeentegrenzen; 

 dat goede toegankelijkheidsinformatie de aantrekkelijkheid van de gemeente voor winkelend en 
uitgaand publiek van buiten de gemeente vergroot; 

 dat het bij de realisatie van eigen toegankelijkheidswebsite van de gemeente van wezenlijk belang 
is aan te sluiten bij de landelijke standaard www.toegankelijk.<naam gemeente>.nl 

 
verzoekt het college: 

 over te gaan tot realisatie van website www.toegankelijk.leidschendam-voorburg.nl, naar het 
model van Rotterdam en Den Haag; 

 de ervaringsdeskundigheid van de werkgroep Openbare Toegankelijkheid te betrekken bij de 
uitwerking en implementatie van de plannen; 

 de eventuele extra kosten (nader te bezien) bij voorkeur te dekken uit het WMO-budget. 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 

Het Centrum voor Jeugd en Gezin moet in 2010 snel van de grond komen en de sociale kant van het 
wijkgericht werken moet verder worden vormgegeven, met name de woonservicezones. Ook wil het 
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CDA bouwen voor doelgroepen (Fokuswoningen). De fractie dient een motie in om op korte termijn 
concrete locaties te onderzoeken. 
 
Motie 17 
Onderwerp: Project Fokuswonen 
Motie van de leden: Paardekooper (CDA), Jansen (CDA), Stemerdink (PvdA) en Aris-van Neuren 
(VVD) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg in vergadering bijeen op 30 juni en 6 juli 2009, 
 
overwegende dat: 

 er vraag is naar woningen die geschikt zijn voor mensen met een lichamelijke en/of geestelijke 
beperking; 

 Fokuswonen zich kenmerkt door een unieke combinatie van wonen en zorg-op-maat om de hoek 
voor mensen met een lichamelijke beperking; 

 bij het bezoek van de commissie MA aan het project Fokuswonen in Schipluiden bleek dat dit 
project door de doelgroep als een groot succes ervaren wordt; 

 de animo voor het realiseren van dergelijke woningen ook groot was bij de aanwezige bestuurders 
van woningbouwverenigingen; 

 volgens het Platform Gehandicapten in Leidschendam-Voorburg veel animo is voor Fokuswonen 
(‘wachtlijst’). 

 
verzoekt het college: 

 voor het eind van het jaar samen met o.a. woningbouwverenigingen een of meer concrete locaties 
voor een project Fokuswonen in Leidschendam-Voorburg te vinden en voor te leggen aan de 
gemeenteraad. 

 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De GGD en DSW zouden regionaal effectiever moeten worden aangestuurd. Bij Avalex gebeurt dit al 
en ziet spreker verbeteringen optreden, zoals het op tijd aanleveren van de jaarstukken zodat men 
commentaar en beleidsadviezen kan geven.  
 
Het CDA vraagt het college om een toelichting op de mislukte onderhandelingen met Camuz over de 
subsidie. 
 
Ruimtelijke ordening en infrastructuur 
Het CDA wil het uitgangspunt ‘werk met werk maken’ vasthouden en de reserves grondexploitatie 
versterken. 
 
De heer Oldersma (PvdA) ziet hier een spanningsveld en vraagt om uitleg. 
 
De heer Van Ostaijen (CDA) vindt dat plannen bijgesteld moeten worden of uit de algemene 
middelen betaald moeten worden als het niet lukt om de grondexploitatie sluitend te houden. Deze 
keuzes moeten worden gemaakt. Het CDA stelt liever de plannen bij door bijvoorbeeld op een andere 
locatie te bouwen. 
 
De heer Oldersma (PvdA) concludeert dat het CDA de wethouder niet steunt met het wachten met 
bouwen van Prinsenhof. Dit zou gevolgen hebben voor de afspraken die in de structuurvisie staan om 
4500 woningen te bouwen. 
 
De heer Van Ostaijen (CDA) steunt de wethouder om een alternatief plan te ontwikkelen, bijvoorbeeld 
op een andere locatie. Als dat niet lukt, moeten de bouwplannen uit de algemene middelen betaald 
worden. 
 
De heer Klop (VVD) merkt op dat een sluitende grondexploitatie vaak tegenvalt en hij vraagt hoe het 
CDA dat gaat aanvullen vanuit de algemene reserves. Wil het CDA dan meer bouwen of hoger 
bouwen om geld te genereren? 
 
De heer Van Ostaijen (CDA) noemt dit een dilemma. Misschien kunnen woningen worden 
toegevoegd aan winkelcentrum Leidsenhage. 
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De heer Klop (VVD) vraagt of het schuiven met de grondexploitaties betekent dat de 30%-norm voor 
sociale woningbouw onder druk komt te staan. 
 
De heer Van Ostaijen (CDA) wil eerst de 30% behalen, vervolgens een sluitende grondexploitatie en 
hij wil tot slot de balans tussen rood en groen realiseren. 
 
De heer Oldersma (PvdA) wil horen dat het CDA wel de norm van 4500 woningen aanhoudt. 
 
De heer Van Ostaijen (CDA) antwoordt bevestigend. De ambtelijke capaciteit voor ruimtelijke 
ordening blijft een zorg. Het maken van bestemmingsplannen en exploitatieplannen vraagt veel 
deskundigheid. Het CDA wil meer aanpasbaar en levensloopbestendig bouwen en streeft naar 30% 
sociale woningbouw. De fractie wil deze periode nog de reserves voor sociale woningbouw 
aanbesteden. 
 
Verder vraagt het CDA aandacht voor Stompwijk, met name voor het Kulturhus en de bouw van een 
school. Voor de glastuinbouw moet een visie komen. De plannen voor Leidsenhage moeten 
voortvarend worden uitgewerkt en aangepakt en de gemeente moet het goede voorbeeld geven door 
energiezuinige maatregelen en CO2-besparing te realiseren. Het CDA dient een motie in om de 
regeling voor startersleningen te verruimen en te promoten en zij vraagt het college welke 
mogelijkheden het hiervoor ziet. In Westland en Zoetermeer wordt veel meer gebruikgemaakt van de 
startersleningen. Er is voldoende behoefte onder jongeren. 
 
Motie 18 
Onderwerp: Uitbreiding doelgroep starterslening 
Motie van de leden: Van Boheemen (CDA)en Jansen (CDA) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg in vergadering bijeen op 30 juni 2009: 
gehoord de beraadslaging, 
 
overwegende dat: 

 de starterslening tot doel heeft starters betere mogelijkheden te geven tot het kopen van een 
eerste woning die eigenlijk net buiten het bereik van deze doelgroep ligt. De starterslening 
overbrugt de maximaal te krijgen hypotheek en de net daarboven liggende maandlasten; 

 met de invoering van de regeling starterslening in 2008 er tot nu toe nog maar zes leningen zijn 
verstrekt; 

 de regeling van startersleningen in Westland en Zoetermeer een succes is. 
 
draagt het college op: 

 te onderzoeken hoe bekendheid en de doelgroep en voorwaarden kunnen worden uitgebreid, 
zodat de regeling door meer starters gebruikt gaat worden. 

 in het onderzoek mee te nemen hoe de gemeente Westland en Zoetermeer deze regeling 
hebben geïmplementeerd.  

 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De heer Oosschot (PvdA) geeft aan dat de Nationale Hypotheek Garantie ook effecten heeft op de 
woningmarkt. 
 
De heer Van Ostaijen (CDA) geeft aan dat het CDA het MKB Damlaan en Damcentrum steunt en een 
motie indient om financieel bij te dragen aan hun plan van aanpak. 
 
Motie 8 
Onderwerp: Jaarplan ter stimulering van bedrijvigheid Damlaan 
Motie van het lid: Van Boheemen (CDA) en Poos (VVD) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg in vergadering bijeen op 30 juni 2009, 
gehoord de beraadslaging, 
 
overwegende: 

 de penibele en bijzondere situatie van de ondernemers in het winkelgebied Damlaan;  



10 
 

  Gemeenteraad 30 juni en 6 juli 2009 

 dat de samenwerkende ondernemers OVD (Ondernemers Vereniging Damcentrum) een plan 
hebben opgesteld om de problematiek daadkrachtig te lijf te gaan en op korte termijn gezamenlijk 
te investeren; 

 het plan zich vooral richt op drie speerpunten: marketing & promotie, presentatie (aankleding/ 
uitstraling) en samenwerking; 

 dit plan 124.000 euro bedraagt, waarvan de OVD zelf 61.000 euro voor haar rekening zal nemen. 
 
draagt het college op: 
 het jaarplan ter stimulering van bedrijvigheid Damlaan voortvarend ter hand te nemen; 
 hiervoor de benodigde financiële middelen (63.000 euro) vrij te maken.  
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
De heer Oldersma (PvdA) vraagt waarom de gemeente hen steun moet verlenen en wat het plan 
inhoudt. 
 
De heer Klazenga (Gemeentebelangen) stelt voor om eerst te horen wat het college voor 
onderbouwing geeft voordat het CDA een motie indient. 
 
De heer Van Ostaijen (CDA) geeft aan dat het plan is verspreid in de raad. Het is een goed plan en 
de fractie wil het steunen. Het zorgt voor werkgelegenheid en gaat om promotie en betere inrichting 
van het centrum. Het CDA vindt dat hier een gedeelde verantwoordelijkheid ligt van ondernemers en 
gemeente. 
 
De heer Jansen (OPL-V) merkt op dat de gemeente op dit moment bezig is met herinrichting van de 
Damlaan. Hij vindt dat de ondernemers de hand in eigen boezem moeten steken. Zij worden 
voldoende gesteund. 
 
De heer Oldersma (PvdA) is het hiermee eens. De precarioheffing is al stopgezet, wat een 
lastenverlichting van 105.000 euro voor de ondernemers betekent.  
 
De heer Van Ostaijen (CDA) vindt dat de landelijke regelingen voor ondersteuning van het MKB 
ruimhartig moeten worden toegepast. Het is goed dat nu een bedrag van 500.000 euro beschikbaar 
komt voor crisismaatregelen. De taskforce Economie doet goed werk maar er moet meer geld 
vrijgemaakt worden voor het uitvoeren van de plannen. 
 
De heer Klop (VVD) vraagt of het CDA al plannen heeft gezien. 
 
De heer Van Ostaijen (CDA) heeft één concreet plan gezien, de rest van het geld is nog niet belegd. 
Wat het CDA betreft, wordt in 2009 duidelijk welke plannen worden uitgevoerd. 
 
Het CDA vraagt wanneer het één ondernemersloket kan verwachten. Verder stelt de fractie voor om 
werkzoekenden op te leiden voor de kinderopvang. Dat een dergelijke opleiding twee jaar duurt, vindt 
hij geen probleem. Spreker vraagt de wethouder in hoeverre hij bij het initiatief van de G30-
wethouders om jongeren om te scholen, kan aanhaken. 
 
Na de quick scan blijkt dat een betere planning belangrijk is voor de ambtelijke organisatie. De 
gemeente moet beleid voeren om goed personeel vast te houden. De aanbevelingen van de quick 
scan moeten snel worden opgevolgd en teruggekoppeld worden in de commissie AZ. Spreker vraagt 
het college wanneer de raad dit kan verwachten. 
 
Over de pilot buurtpreventieteams zegt spreker dat het belangrijk is dat dit van onderop wordt 
geregeld. Een evaluatie kan al na een of twee jaar plaatsvinden en niet na vier jaar zoals nu is 
voorgesteld. Als het concept succesvol is, kan het worden uitgebreid naar andere wijken. Het CDA 
dient hiertoe een motie in. 
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Motie 14 
Onderwerp: Buurtpreventieteams 
Motie van de leden:  Bouw (CDA) en Oldersma (PvdA) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg, in vergadering bijeen op 30 juni 2009, 
 
overwegende dat: 

 criminaliteit en overlast zullen verminderen door de oprichting van buurtpreventieteams; 

 inwoners van onze gemeente zich veiliger zullen voelen als er een sociaal netwerk is dat de 
veiligheidssituatie van de buurt verbetert; 

 van mening zijnde dat buurtpreventieteams een grotere kans op succes hebben indien het 
initiatief vanuit de inwoners zelf komt. 

 
verzoekt het college: 

 te inventariseren in welke wijken belangstelling is voor een buurtpreventieteam; 

 na één jaar te evalueren of de buurtpreventieteams succesvol zijn; 

 bij gebleken succes de pilot om te zetten in een project voor meerdere wijken en dit bij de 
Voorjaarsnota 2010 te betrekken. 

 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Woninginbraken hebben grote gevolgen voor de veiligheidsbeleving. Spreker vraagt het college hoe 
de toename van het politiekeurmerk snel verhoogd kan worden. De toename van 2% vindt de fractie 
te mager. 
 
Algemene beschouwingen Gemeentebelangen 
De heer Klazenga (Gemeentebelangen) compliment het college met de Voorjaarsnota. Financieel 
gaat het goed met de gemeente maar op andere vlakken kan het transparanter en effectiever. 
 
Door het financiële beleid heeft de gemeente geld overgehouden. Gemeentebelangen vindt dat dit 
geld aan de inwoners besteed moet worden. 
Verder vindt Gemeentebelangen dat een grens moet worden gesteld aan de bouwdrift van het 
college. Het bouwen gaat ten koste van groen en ruimte. Spreker noemt Schakenbosch als voorbeeld. 
 
Ruimtelijke ordening 
Hij vraagt de wethouder wat de stand van zaken is van Mariënpark. De bouw ligt al drie jaar stil, de 
verzorging van de huidige bewoners is onvoldoende en de gebouwen verpauperen snel. De 
wethouder moet Vidomes hierop aanspreken of de raad moet de plannen in heroverweging nemen. 
 
De raad en het college moeten terughoudend zijn in het volbouwen van de gemeente. Jongeren 
kunnen terecht op de regionale woningmarkt, bijvoorbeeld in Stompwijk. 
 
Gemeentebelangen heeft aangegeven dat de bouwontwikkelingen van stichting Duivenvoorde moeten 
passen in de gebiedsvisie van de Heuvelweg en zij is tevreden over de ideeën vanuit de bewoners om 
een wijkcentrum en de schoolfunctie te combineren. De fractie dringt erop aan dit plan voortvarend op 
te pakken. De financiering is een gedeelde verantwoordelijkheid voor gemeente en de 
woningbouwvereniging. Spreker vraagt de wethouder hoe hij tegen dit proces aankijkt en of en 
wanneer er een evaluatie komt. 
 
Verder vraagt Gemeentebelangen in hoeverre de wethouder bereid is aan het verzoek tegemoet te 
komen van de ondernemers van het Damplein. De Raad van State zou aanvullend onderzoek willen 
doen waardoor de bouw wordt vertraagd. Betrokkenen willen duidelijkheid over de plannen. 
 
Het invoeren van de blauwe zone rond het gebied Koningin Julianalaan leidt tot lastenverzwaring voor 
de burger. Gemeentebelangen vraagt het college dit te schrappen en dient hiertoe een motie in. 
 
Motie 20 
Onderwerp: Blauwe zone  
Motie van het lid: Klazenga (Gemeentebelangen) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg, in vergadering bijeen op dinsdag 30 juni 2009, 
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overwegende: 

 dat de automobiliteit alleen door handhaving in goede banen valt te leiden; 

 dat een lastenverzwaring voor de burgers in dezen moet worden voorkomen; 

 dat er bij direct omwonenden geen draagvlak is voor dit plan. 
 
verzoekt het college: 
de voorgestelde maatregel om een blauwe zone in te voeren rond het gebied van het Koningin 
Julianaplein in te trekken. 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Toerisme en recreatie 
De fractie vraagt om een toelichting en reactie op de vraag hoe de projecten Vlietland en 
Binnenstrand vorderen. Voor toeristische evenementen heeft de gemeente een stichting in het leven 
geroepen waaraan veel instanties meewerken. Ook Leidschendam-Voorburg Leeft is hiervoor 
benaderd. Gemeentebelangen noemt Leidschendam-Voorburg Leeft een organisatie voor het 
verenigingsleven in de gemeente en die gericht is op bewoners en vrijwilligers. De fractie pleit voor 
zelfstandigheid van deze stichting. Ten slotte merkt Gemeentebelangen op over toerisme dat er in de 
Passantenhaven veel ligplaatsen komen voor waterrecreatie. De fractie stelt voor om deze gratis aan 
te bieden en zij dient hiervoor een motie in.  
 
Motie 13 
Onderwerp: Passantenhaven 
Motie van het lid: Klazenga (Gemeentebelangen) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg, in vergadering bijeen op dinsdag 30 juni 2009, 
 
overwegende: 

 dat de gemeente voornemens is een passantenhaven te ontwikkelen; 

 dat een dergelijke haven goed past in het toeristisch recreatief beleid van de gemeente; 

 dat de bezoekers van een passantenhaven de lokale economie kunnen steunen; 
 
verzoekt het college: 
de passantenhaven te vrijwaren van liggelden. 
 
en gaat over tot de orde van de dag 
 
Gemeentebelangen vraagt hoe het staat met de uitplaatsing van glastuinbouw in Stompwijk. Zowel 
voor het groen als voor de ondernemers in het gebied moet er iets gebeuren. 
 
Diverse scoutinggroepen hebben de gemeente benaderd voor subsidie. Nu krijgen clubs subsidie voor 
leden vanaf zes jaar. Een aantal clubs heeft leden vanaf vier jaar. Gemeentebelangen wil dit gelijk 
trekken en dient hiervoor een motie in. 
 
Motie 3 
Onderwerp: Subsidie vierjarigen 
Motie van het lid: Klazenga (Gemeentebelangen) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg, in vergadering bijeen op dinsdag 30 juni 2009, 
 
overwegende: 

 dat de gemeente subsidie verleent aan voetbalverenigingen voor kinderen vanaf vierjarige 
leeftijd; 

 dat er vele verenigingen zijn waarbij kinderen vanaf vier jaar welkom zijn, denk hierbij aan 
scouting, waarvoor de subsidiegrens zes jaar is; 

 dat een dergelijke subsidie het verenigingsleven ten goede komt. 
 
verzoekt het college: 
de subsidiegrens voor alle verenigingen te verlagen voor kinderen in de leeftijd van zes naar vier jaar. 
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en gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
Gemeentebelangen is nieuwsgierig naar de voortgang van het 1000-bomenplan. De fractie ziet alleen 
gekapte exemplaren en vraagt of het de wethouder nog lukt om de motie te vervullen en waarom niet.  
 
Gemeentebelangen is positief over de Voorjaarsnota maar met een aantal kritische kanttekeningen. 
De fractie roept het college op om lef te tonen en creatief te zijn. 
 
Algemene beschouwingen PvdA 
De heer Oldersma (PvdA) ziet veel maatregelen die een positieve impact hebben op de gemeente. 
Toch is dit nog onvoldoende om de economische crisis te lijf te gaan. De crisisaanpak moet bestaan 
uit ondersteuning van de bedrijvigheid door minder vergunningen en meer samenwerking tussen 
ondernemers. Eén ondernemersloket is essentieel en moet er snel komen. 
 
De heer Van Ostaijen (CDA) merkt op dat de PvdA de ondernemers niet wilde steunen in het voorstel 
van het CDA. Nu stelt de heer Oldersma nagenoeg hetzelfde voor. Hij vraagt hiervoor een verklaring. 
 
De heer Oldersma (PvdA) ziet een groot verschil tussen het neerleggen van regels die gelden voor 
alle ondernemers in de gemeente en het specifiek financieren van een groep ondernemers. Op dat 
laatste is hij tegen, hoewel er redenen kunnen zijn om het wel te doen. De precarioheffing stopzetten 
is zo’n uitzondering. 
 
De heer Van Ostaijen (CDA) vindt het onterecht dat ondernemers op de Damlaan hetzelfde worden 
aangepakt dan anderen. Door de bouwwerkzaamheden hebben zij grote problemen, wat doelbeleid 
nodig heeft. 
 
De heer Oldersma (PvdA) vindt dat al doelbeleid is ingezet in de vorm van stopzetten van de 
precariorechten. De ondernemers hebben een lastenverlichting van meer dan 100.000 euro gekregen. 
 
Ondernemers hebben behoefte aan minder verplichting bij het aanvragen van bijvoorbeeld horeca- en 
terrasvergunningen en exploitatievergunningen. De PvdA stelt voor om dit in de APV te regelen en zij 
vraagt een reactie van het college op dit voorstel. 
 
De heer Jami (Fractie Jami) vindt dat dit dan ook moet gelden voor het vrijgeven van de 
openingstijden voor horecaondernemers. 
 
De heer Oldersma (PvdA) stelt voor om vergunningen in de APV te regelen. Het wijzigen van de 
openingstijden vergt een eigen discussie en staat hier los van. 
 
De heer Van Ostaijen (CDA) ziet niets in de motie die nu wordt voorgesteld. Afschaffen leidt tot een 
chaos. De PvdA schiet door en dat is schadelijk voor het centrum. 
 
De heer Oldersma (PvdA) heeft de betreffende motie nog niet ingediend en wacht eerst de reactie 
van het college af. Volgens de staatssecretaris EZ kan het in de APV geregeld worden. 
 
De PvdA ziet graag dat de gemeente de ondernemersvereniging ondersteunt in het stimuleren van 
ledenwerving. Nu is slechts 30% van de ondernemers lid, waardoor vele niet bijdragen aan 
gezamenlijke activiteiten. De gemeente kan de OZB verhogen en de verhoging aan de 
ondernemersvereniging afdragen. Spreker vraagt de wethouder hoe dit vormgegeven kan worden. 
 
Staand beleid zal door de crisis leiden tot meer armoede. Meer mensen krijgen recht op steun, 
waardoor additionele maatregelen noodzakelijk zijn. De gemeente moet het zoekproces naar nieuwe 
banen faciliteren en zelf het goede voorbeeld geven, door bijvoorbeeld stageplaatsen en korte banen 
te creëren. 
  
Leefbaarheid 
Twee aspecten noemt de PvdA ter verbetering. Ten eerste moet de gemeente hard werken aan de 
realisatie van Fokuswoningen. Ten tweede is er het alarmeringssysteem voor mensen met een 
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zorgindicatie. Dit instrument is gesneuveld in de AWBZ-bezuiniging. De PvdA wil dit opnieuw instellen 
en dient hiervoor een amendement in. 
 
Amendement 2 
Onderwerp: Voorjaarsnota 2009 
Amendement van het lid: Stemerdink (PvdA) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg bijeen op 30 juni en 6 juli 2009, 
 
Ondergetekende stelt het volgende amendement voor: 
Voor 2010 het bedrag van 168.000 euro te reserveren voor alarmeringssystemen voor alle mensen 
die met een zorgindicatie zelfstandig wonen. Dit bedrag te financieren uit de WMO-reserve. Voor de 
financiering van de alarmeringssystemen vanaf 2011 dit over te laten aan de nieuwe coalitie.  
 
Toelichting: 
Tot twee jaar geleden was via de AWBZ geregeld dat mensen met een zorgindicatie via de AWBZ een 
alarmeringssysteem vergoed kregen. Twee jaar geleden is deze regeling afgeschaft. Het is van 
belang dat wij als gemeente onze verantwoordelijkheid nemen voor deze groep mensen die met een 
zorgindicatie zelfstandig wonen. In ons beleid staan wij voor het zo lang mogelijk deelnemen van 
mensen aan de samenleving en ze zo lang mogelijk zelfstandig laten wonen. Met dit laatste doel 
betekent dat dan dat je ook de zaken goed moet regelen en alles eraan moet doen om te voorkomen 
dat mensen geen hulp kunnen inroepen bij noodsituaties.  
 
 
Op de terreinen openbare ruimte en het voorzieningenniveau heeft de gemeente forse stappen gezet 
maar er blijven punten van kritiek. Avalex is niet in staat adequaat te werken. Het college betaalt 
60.000 euro om toezicht te houden op de bedrijfsvoering. De PvdA vindt dat Avalex dit zelf moet 
betalen, ook als de toezichthouder in dienst is van de gemeente. Dit moet in de 
dienstverleningsovereenkomst geregeld worden. Spreker vraagt de wethouder hoe hij met Avalex 
omgaat. 
 
Amendement 4 
Onderwerp: Voorjaarsnota 2009, Serviceverlening rond de afvalinzameling door Avalex 
Amendement van de leden: Van Giezen (PvdA) en Baeten (VVD) 
 
De gemeenteraad van Leidschendam-Voorburg, in vergadering bijeen op dinsdag 30 juni en maandag 
6 juli 2009,  
 
overwegende dat: 

 ook het afgelopen jaar klachten zijn geweest over de serviceverlening rond de afvalinzameling 
door Avalex; 

 de afgelopen twee jaar veel inzet nodig was om het gewenste kwaliteitsniveau van 
afvalinzameling in onze gemeente op peil te houden. 

 
constaterende dat:  

 het serviceniveau van de afvalinzameling het afgelopen jaar nog steeds te wensen overliet; 

 dit ertoe heeft geleid dat bij deze Voorjaarsnota 2009 op kosten van Leidschendam-Voorburg een 
Toezichthouder afvalinzameling Avalex wordt aangesteld, á raison de 40.000 euro voor 2010 en 
20.000 euro per jaar voor 2011; 

 Avalex het afgelopen jaar een positief bedrijfsresultaat had van 896.000 euro; 

 het resultaat 2008 van Avalex per 31 december 2008 2,4 miljoen euro bedroeg; 

 dit voldoende financiële ruimte biedt voor Avalex om meer aandacht te besteden aan kwaliteit, 
dienstverlening en duurzaamheid. 

 
draagt het college op: 

 met Avalex in onderhandeling te gaan over het verbeteren van de dienstverlening rond de 
afvalinzameling en het versneld duurzamer maken van het wagenpark; 

 de kosten van de Toezichthouder afvalinzameling Avalex neer te leggen waar ze horen, namelijk 
bij Avalex; 
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 deze aspecten een plaats te geven in de komende aanpassing van de 
Dienstverleningsovereenkomst 2010; 

 hiervoor met een voorstel naar de raad te komen in september 2009, zodat dit vertaald kan 
worden in de Dienstverleningsovereenkomst 2010 (sluitingsdatum 1 oktober 2009). 

 
 
De PvdA is niet gelukkig met de stand van zaken op het gebied van energiebesparing. Winkels 
kunnen duurzamer met energie omgaan, waardoor 10% besparing mogelijk is. Ook hier moeten 
gemeente en ondernemers samen optrekken. Het leidt tot kostenbesparing voor de ondernemer en is 
dus bespreekbaar. Spreker vraagt wat het college hier aan gaat doen. 
 
De PvdA noemt de Beach Court een goed initiatief. De fractie wil onderzoek doen naar een locatie 
voor de zomer van 2009 en dient hiervoor een motie in. 
 
Motie 2 
Onderwerp: Beachvolleybalcourt, onderzoek locatie voor zomer 2009 
Motie van de leden:Stemerdink (PvdA), Paardekooper (CDA)  en Aris-van Neuren (VVD) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg in vergadering bijeen op 30 juni 2009 en 6 juli 
2009, gehoord de beraadslaging, 
 
overwegende dat:  

 afgelopen zomer het beachvolleybalcourt op het Damplein een groot succes is geweest; 

 het goed is om jongeren in de zomermaanden extra sportieve mogelijkheden te bieden. 
 
verzoekt het college:  
te gaan onderzoeken op welke locatie in de gemeente ook in de zomer 2009 weer een 
beachvolleybalcourt kan worden aangelegd.  
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
Financiën 
Het opnieuw opzetten van een alarmeringssysteem kost 170.000 euro. De toezichthouder op Avalex 
wordt niet meer door de gemeente gefinancierd, dit levert een besparing op van 60.000 euro, dat 
toegevoegd kan worden aan de algemene reserve. Voor de Beach Court zijn de kosten nog niet 
duidelijk. De PvdA wil verder nog een sociale conferentie organiseren om de gevolgen van de crisis 
voor de inkomens- en arbeidsmarktpositie van de meest kwetsbare groepen in de gemeente in beeld 
te brengen. Dit kost ongeveer 25.000 euro en kan betaald worden uit het crisisbudget. 
 
Algemene beschouwingen GroenLinks 
Mevrouw Cornelissens (GroenLinks) stelt dat Leidschendam-Voorburg veel inwoners kent van 
verschillende nationaliteiten. Integratie bevorderen door arbeidsparticipatie vindt GroenLinks 
belangrijk maar men moet ook oog hebben voor angst en onzekerheid, zeker nu bijvoorbeeld de PVV 
een steeds harder geluid laat horen. 
 
GroenLinks zet zich in voor het behoud en versterken van groen. Plannen op dit gebied worden echter 
constant vooruitgeschoven. Het 1000-bomenplan is ook nog steeds niet uitgevoerd. De fractie wil oog 
hebben voor de mooie elementen van de gemeente zoals het historisch Damcentrum en zij verwijst 
naar de aanbevelingen van Vereniging Cultureel Erfgoed Leidschendam. 
 
Voor twee groepen vraagt GroenLinks speciale aandacht: de initiatiefgroep Fokuswoningen die twaalf 
woningen voor lichamelijk gehandicapten wil creëren en Westbosch die woonruimte zoekt voor 
geestelijk gehandicapten. GroenLinks vraagt welke kansen het college ziet om dit mogelijk te maken. 
 
Beleidsmatig noemt spreekster de Voorjaarsnota niet sterk. Zij spreekt van de anti-
kaasschaafmethode en er spreken geen grote prioriteiten uit. Het lijkt of de gemeente geen problemen 
of uitdagingen heeft. GroenLinks vraagt of het college al een plan van aanpak heeft om het bedrag 
van 500.000 euro voor crisismaatregelen, uit te geven. Snelheid is hier geboden. De fractie vraagt 
daarom het college om bij de Voorjaarsnota met een bestedingsplan te komen. 
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In 2007 voldeed 80% van de schoollokalen niet aan de klimaateisen. Spreekster vraagt of dit 
inmiddels is verbeterd. Volgens de Voorjaarsnota onderzoekt en adviseert de GGD jaarlijks twee 
scholen. Dit duurt veel te lang. Onderzoek is niet meer nodig, er moeten maatregelen worden 
genomen.  
 
GroenLinks volgt de plannen voor de rondweg bij Stompwijk op de voet. Er moet iets gebeuren aan de 
overlast door zwaar verkeer. Een standaardmaat voor de weg zou voldoende breed zijn. Het is 
onnodig om meer geld uit te geven en groen op te offeren voor een weg van 7 m breed. 
In Stompwijk is onlangs de 30 km-zone gerealiseerd. De onderhoudstoestand van de Dr. Van 
Noortstraat is zeer slecht. Vrachtverkeer rijdt over kuilen, wat overlast veroorzaakt. GroenLinks vindt 
dat de invoering van de 30 km-zone een goede gelegenheid is om straten op te knappen. Dit levert 
ook werkgelegenheid op. GroenLinks dient hiervoor een motie in. 
 
Motie 15 
Onderwerp: Renovatie Dr. Van Noortstraat Stompwijk 
Motie van de leden: Cornelissens (GroenLinks) en Van de Braak (GroenLinks) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg, in vergadering bijeen op 30 juni 2009,  
gehoord de beraadslagingen, 
 
constaterende dat: 

 de onderhoudstoestand van een groot deel van de Dr. Van Noortstraat al lange tijd het predicaat 
‘zeer slecht’ verdient; 

 het wegdek op tal van plaatsen kuilen bevat, waardoor vrachtverkeer extra trillingen veroorzaakt 
en onnodig veel overlast bezorgt; 

 op veel plaatsen langs de Stompwijksevaart trottoirbanden kapot zijn, tegels scheef liggen 
(sommige bevinden zich zelfs in verticale toestand) of ontbreken en het muurtje langs de kerk op 
veel plaatsen gebroken is, verzakt en door zwaar verkeer omver geduwd; 

 reparaties aan het wegdeel van de Dr. Van Noortstraat in de afgelopen jaren op provisorische 
wijze zijn verricht, wat het wegdek los van de verzakkingen een rommelige aanblik geeft; 

 bruggen over de Stompwijksevaart verzakt zijn, niet alleen door het zware vrachtverkeer, maar 
ook als gevolg van het niet plegen van onderhoud. 
 

overwegende: 

 dat inmiddels een 30 km-zone is gerealiseerd op de dr. Van Noortstraat waardoor het 
vrachtverkeer langzamer rijdt en de weg niet steeds weer kapot rijdt; 

 dat de komst van de 30 km-zone een goed moment is om de straat een opknapbeurt te geven; 

 dat jaarlijks hoge kosten gemoeid zijn met het telkens repareren van deze weg; 

 dat deze kosten gedrukt kunnen worden als de verlaging van de maximumsnelheid wordt 
gecombineerd met adequaat onderhoud; 

 dat een goede kwaliteit van de buitenruimte bijdraagt tot het welzijn van bewoners en het gebruik 
van de fiets stimuleert; 

 dat extra investeringen in het straatonderhoud een directe stimulans zijn voor de 
werkgelegenheid. 

 
verzoekt het college: 

 de kwaliteit van de buitenruimte in de Dr. Van Noortstraat zo spoedig mogelijk in 
overeenstemming te brengen met het niveau dat voor de gehele gemeente als beleidsdoelstelling 
is geformuleerd; 

 een bedrag voor het onderhoud van de Dr. Van Noortstraat te reserveren. 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
  
 
De gemeente is tevreden over de terugloop van het aantal minima. Toch kan het beter. Gezinnen met 
oudere kinderen hebben het minst te besteden, ondanks de getroffen maatregelen. Het is schrijnend 
dat in 2008 veel geld is overgehouden van het minimabeleid. Dit geld moet ten gunste komen aan de 
minima. GroenLinks neemt de adviezen van het Nibud over om extra ondersteunende maatregelen te 
treffen en zij dient hiertoe twee moties in: een om mensen met een minimuminkomen met kinderen 
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een pc en printer te schenken en een om minima met AOW een collectieve ziektekostenverzekering 
aan te bieden. 
 
Motie 4 
Onderwerp: Minimabeleid 
Motie van de leden: Cornelissens (GroenLinks)  en Van de Braak (GroenLinks) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg, in vergadering bijeen op 30 juni 2009, 
gehoord de beraadslagingen, 
 
overwegende:  
 dat het onderzoek van het Nibud aantoont dat gezinnen met een inkomen op of rond het sociaal 

minimum, met kinderen tussen de 12 en de 18 jaar, ondanks gevoerd minimabeleid, de 
huishoudens zijn met de minste bestedingsmogelijkheid;  

 de uitgaven aan schoolkosten, kleding en voeding hoger zijn dan in andere huishoudens. 

 
verzoekt het college: 
 om aan gezinnen met een inkomen tot 120% van het sociaal minimum, met kinderen in het 

voortgezet onderwijs bijzondere bijstand te verstrekken in de vorm van een gift voor de aanschaf 
van een computer en een printer. Financiële dekking dient gevonden te worden in het I-deel van 
de WWB. 

 
en gaat over tot de orde van de dag. 
  
 
Motie 5 
Onderwerp: Collectieve ziektekostenverzekering 
Motie van de leden: Cornelissens (GroenLinks)  en Van de Braak (GroenLinks) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg, in vergadering bijeen op 30 juni 2009. 
gehoord de beraadslaging, 
 
overwegende:  
 dat deelname aan de collectieve ziektekostenverzekering thans alleen mogelijk is voor 

huishoudens met een inkomen tot 110% van het bijstandsniveau; 
 dat mensen met een laag inkomen uit een AOW tot 120% van het sociaal minimum financieel 

moeilijk kunnen rondkomen; 
 dat dit nog nijpender wordt wanneer deze mensen een zorgvraag hebben; 
 dat de collectieve ziektekostenverzekering veel kosten dekt die huishoudens anders zelf zouden 

moeten bekostigen. 
 
verzoekt het college: 
 om te (laten) onderzoeken conform advies van het Nibud wat de mogelijkheden zijn voor 

deelname van mensen boven de 65 jaar met een inkomen uit AOW tot 120% van het sociaal 
minimum aan de collectieve ziektekostenverzekeringen bij Zorg en Zekerheid. 

 
en gaat over tot de orde van de dag. 
  
 
Verder wil GroenLinks de langdurigheidstoeslag verruimen maar daar komt de fractie in de volgende 
raadsvergadering op terug. 
 
GroenLinks ondersteunt het re-integratiebeleid van de gemeente. Men wilde echter honderd 
Vlietbanen per jaar realiseren, er zijn er acht gerealiseerd in 2009. Een aantal alleenstaande ouders 
kon niet deelnemen omdat er geen kinderopvang was. GroenLinks stelt voor om snel een 
bedrijfsverzamelgebouw te openen waarin ook kinderopvang wordt gehuisvest. Door een opleiding tot 
kinderopvangassistent en Vlietbanen aan te bieden, kan de opvang snel openen. Ook kunnen 
Vlietbanen worden gerealiseerd in een kringloopwinkel. Een ondernemer wil dit graag opzetten en 
denkt dertig Vlietbanen te kunnen aanbieden. 
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Bij de uitvoering van milieumaatregelen kan de gemeente gebruikmaken van de SLOK-regeling. De 
gemeente heeft SLOK-gelden aangevraagd maar deze kunnen alleen ingezet worden voor 
planvorming en ambtelijke uren. GroenLinks verwacht dat het college optimaal gebruikmaakt van deze 
regeling. 
Op voorspraak van GroenLinks wordt een klimaatconferentie georganiseerd. Het is nu niet zinvol om 
met voorstellen te komen voor bijvoorbeeld hergebruik van warmte en een CO2-neutrale gemeente. 
GroenLinks dient een amendement in om 200.000 euro te reserveren voor na de conferentie. 
 
Amendement 3 
Onderwerp: Reservering budget maatregelen klimaatconferentie 
Amendement van de leden: Cornelissens (GroenLinks) en Van de Braak (GroenLinks) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg, in vergadering bijeen op 30 juni 2009, 
 
besluit:  
het raadsvoorstel 2009/11932 als volgt te wijzigen: 
 
“Besluit: 

1. de Voorjaarsnota 2009 gewijzigd vast te stellen; 
2. voor de later dit jaar te houden klimaatconferentie wordt een budget gereserveerd van 

200.000 euro dat afhankelijk van de resultaten van de conferentie bij de begroting 2010 zal 
worden ingevuld; 

 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Toelichting 
De gemeente organiseert – volgens toezegging van de wethouder – in november een lokale 
klimaatconferentie. Deze conferentie kan inzichtelijk maken dat in onze gemeente meer 
mogelijkheden zijn voor energiebesparing en/of groene energie dan gedacht. Omdat deze 
maatregelen ‘ongedekt’ zijn, kan dat betekenen dat zij pas in 2011 – na opname in VJN 2010 – in 
uitvoering komen. Gezien het maatschappelijk belang van deze maatregelen en het hoge 
maatschappelijk draagvlak is dat onwenselijk. Deze maatregelen zullen naar verwachting een op een 
bijdragen aan Leidschendam-Voorburg als gemeente, waar het leven goed is. Dekking kan komen uit 
het financiële kader 2010-2013 (zie pagina 101 VJN). Er resteert voor 2010 1,27 miljoen, waarvan 
1 miljoen financiële ruimte is voor het nieuwe college. 
 
De huismus dreigt uit te sterven. GroenLinks dient een motie in om subsidie te verlenen voor het 
plaatsen van platte nestkasten (vogelvides) op het dak.  
 
Motie 16 
Onderwerp: Vogelvide mussen 
Motie van de leden: Van de Braak (GroenLinks)  en M. Cornelissens (GroenLinks) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg, in vergadering bijeen op 30 juni 2009,  
 
gehoord de beraadslagingen, 
 
overwegende dat: 

 de huismus symbool staat voor dieren in de stad, die het moeilijk hebben; 

 de huismus ooit de meest algemene broedvogel van Nederland was, het aantal huismussen 
de afgelopen 25 jaar in ons land is gehalveerd, waardoor de vogel op de rode lijst van 
bedreigde broedvogels is terechtgekomen; 

 de huismus een standvogel is, die in kolonies woont en – eenmaal gevestigd – zeer honkvast 
is; 

 huismussen overal samenleven met mensen en dat veranderingen in de woonomgeving van 
mensen direct gevolgen hebben voor de huismussen; 

 sinds de komst van het Bouwbesluit 100.000 woningen in Nederland zijn voorzien van 
vogelwering (vogelschot) dat verhindert dat huismussen onder de dakpannen een nest 
kunnen bouwen; 

 het verdwijnen van nestgelegenheid niet de enige, maar wel een belangrijke oorzaak voor de 
achteruitgang is; 
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 een innovatieve uitvinding – de vogelvide – de huismus kan redden; 

 de vogelvide huismussen een veilige nestplek biedt, waardoor de broedmogelijkheden voor de 
mus worden verbeterd en de achteruitgang van de mussenpopulatie te stoppen is; 

 de vogelvide eenvoudig toe te passen is, een duurzame oplossing biedt, met goed resultaat 
elders in Nederland getest is, en het kostenverschil per dak slechts enkele tientjes bedraagt; 

 de vogelvide zowel aan de eisen van de huismus als van het Bouwbesluit voldoet. 
 
verzoekt het college: 

 particulieren en bedrijven die een bouwvergunning aanvragen voor renovatie van hun dak, te 
adviseren de vogelvide toe te passen in plaats van het gebruikelijke vogelschot; 

 met projectontwikkelaars en woningbouwverenigingen af te spreken om zoveel mogelijk 
vogelvides toe te passen bij de bouw van nieuwe woningen; 

 een eenmalige stimuleringssubsidie ter beschikking te stellen voor de meerkosten van de 
eerste honderd particulieren die een vogelvide willen aanbrengen bij de renovatie van hun 
dak; 

 in communicatie met de bevolking aandacht te besteden aan de woningnood van mussen. 
 
en stelt voor de incidentele kosten voor de subsidie te zoeken in de algemene middelen. 
 
en gaat over tot de orde van de dag.  
 
 
Mevrouw Cornelissens geeft aan dat een aantal verbeteringen is uitgevoerd voor fietsers, zoals gratis 
fietsenstallingen, een scan van de Fietsersbond en de aanpak van knelpunten. Het fietsbeleid is 
echter te veel ad hoc. Het verkeersbeleid is vooral gericht op grote projecten. GroenLinks wil een 
integrale Fietsnota opstellen zodat het volgende college meteen structurele verbeteringen kan 
realiseren en zij overweegt hiertoe een amendement in te dienen. 
 
Amendement 5 
Onderwerp:   Budget opstellen integraal fietsbeleid 
Amendement van de leden: Cornelissens (GroenLinks) en Van de Braak (GroenLinks) 
 
het raadsvoorstel 2009/11932 als volgt te wijzigen: 
 
“Besluit: 

3. de Voorjaarsnota 2009 gewijzigd vast te stellen; 
4. voor het opstellen van een nota Integraal fietsbeleid een budget beschikbaar te stellen van 

70.000 euro; 
 
Toelichting 
Dekking kan komen uit het financiële kader 2010-2013 (zie pagina 101 VJN).  
Er resteert voor 2010 1,27 miljoen euro, waarvan 1 miljoen euro financiële ruimte is voor het nieuwe 
college. 
 
De heer Schellings (D66) vraagt of een nota meer prioriteit heeft dan de uitvoer van kleine projecten. 
 
Mevrouw Cornelissens (GroenLinks) wil beide en vraagt een reactie aan de wethouder. 
GroenLinks kan de antikaasschaafmethode niet steunen. De fractie wil echte keuzes maken. 
 
Algemene beschouwingen D66 
De heer Schellings (D66) vindt de Voorjaarsnota niet op alle fronten slecht. Een solide financieel 
beleid, geen lastenverzwaring, buurtpreventie, inzet stadswachten, 1000-bomenplan, het 
Veiligheidshuis noemt hij lichtpuntjes. Kritiek heeft D66 echter op Mariënpark/Fluitpolderplein/ 
Schakenbosch. Inspraak van betrokkenen wordt niet serieus genomen. Door juridische procedures 
proberen bewoners alsnog hun gelijk te krijgen. Spreker ziet vooruitgang bij het college en hij vraagt 
wat het college heeft geleerd van zijn fouten. Hij daagt het college uit om een andere oplossing te 
presenteren voor de woningbouw als kostendrager voor de school aan het Fluitpolderplein. Dit is 
noodzakelijk voor D66 om in te stemmen met de Voorjaarsnota: huisvesting betaald uit dat deel van 
het gemeentefonds waarvoor het bedoeld is. 
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De heer Oldersma (PvdA) vraagt wat er dan wel gebouwd moet worden. Of moeten inwoners elders 
een huis zoeken? 
 
De heer Schellings (D66) heeft aan het college voorstellen gevraagd. Het college heeft gekozen voor 
deze kostensystematiek. Als het daar spijt van heeft, moet het zelf voor een andere oplossing zorgen. 
 
Gratis parkeren wordt steeds duurder en moet niet steeds op de algemene middelen worden 
geschoven. Uitbreiding van blauwe zones in woonbuurten noemt hij maatwerk. Hij wacht het debat af 
alvorens te beslissen of hij de motie van Gemeentebelangen steunt. 
 
De institutionalisering van wijkgericht werken baart D66 zorgen en de aanpak van fietsknelpunten 
duurt veel te lang. De fractie stelt voor om drie knelpunten direct aan te pakken. 
 
De heer Schellings (D66) stelt het college de volgende vragen. 
- Zijn er of komen er goede uitgaansgelegenheden voor jongeren? 
- Worden alle achterstandskinderen in kaart gebracht? 
- Is het beheer van sportaccommodaties goed geregeld en zijn er overal meerjaren 

onderhoudsplannen? 
- Wat is de stand van zaken rondom de watertaxi? 
- Fungeren de wijkplatforms naar behoren? 
- Is het totale groenoppervlak in de gemeente niet verminderd? 
 
D66 wil de inwoners geen onrealistische beloften doen tijdens verkiezingstijd, zoals een intercity 
Voorburg. Liever zou de fractie ervoor zorgen dat het loket op het station behouden blijft. Spreker 
hekelt het verwarrend taalgebruik door het college. Ten slotte vindt hij dat de gemeente haar inwoners 
moet durven vertrouwen en daarom minder regelgeving moet hanteren. 
 
D66 wil kinderopvang blijvend faciliteren en dient hiervoor een motie in.  
 
Motie 1 
Onderwerp:Het verhogen van het aantal plekken voor buitenschoolse opvang (BSO) door derden, 
vanuit de gemeente blijven stimuleren. 
Motie van de leden: Schellings (D66) en Hohage (D66) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg, in vergadering bijeen op 30 juni 2009, 
gehoord de beraadslagingen, 
 
constaterende: 

 dat de afgelopen periode raadsbreed aangedrongen is op het stimuleren van verhoging van het 
aantal BSO-plekken; 

 dat vooral wethouder Zwartepoorte hier in korte tijd flink aan heeft getrokken en met resultaat; 

 dat ook in de komende jaren de behoefte aan meer goede BSO-plekken zal blijven bestaan.  

overwegende: 

 dat een voortzetting van de wijze waarop in de afgelopen periode het aantal BSO-plekken is 
verhoogd, door stimulerende regie maatregelen vanuit de gemeente wenselijk is.  

spreekt uit:  

 dat in de begroting 2010 en de jaren daaropvolgend een specifiek bedrag wordt opgenomen om 
het succesvolle beleid van het stimuleren van het verhogen van het aantal BSO-plekken door 
betrokken partijen ook financieel te kunnen voortzetten vanuit de gemeente.  

en gaat over tot de orde van de dag. 
 
D66 wil investeren in de kwaliteit van voorzieningen voor sport, cultuur en natuur. Ook wil de fractie 
geld vrijmaken voor het zelfstandig oud worden en mee blijven doen. Het gaat hier om een generatie 
die duidelijk weet wat ze wil, maar fysieke problemen krijgt en hierbij geholpen wil worden. 
Ten slotte wil de fractie de lokale lasten niet verhogen. 
 
D66 stelt trekkingsrecht voor buurtverenigingen voor. De fractie heeft eerder geprobeerd om hen 
eigen budget te geven maar dit werd afgewezen. 
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D66 wil een pas op de plaats maken voor bouwplannen. Gemaakte afspraken moet de gemeente 
nakomen maar ze dient terughoudend te zijn in het aangaan van nieuwe verplichtingen. De fractie wil 
een meldpunt voor onveilige plekken en zal in het najaar een initiatiefvoorstel doen voor een 
glasvezelnetwerk. Ten slotte dient D66 een motie in om de mogelijkheid te krijgen voor digitaal contact 
met politici, bijvoorbeeld door Twitter. Ten slotte stelt hij voor om vergaderstukken digitaal te 
verspreiden en raadsleden van een e-book te voorzien. De fractie D66 wil hiervoor deelnemen aan 
een proefproject. 
 
Motie 7 
Onderwerp: Twitteren via website Leidschendam-Voorburg 
Motie van de leden: Schellings (D66)en Hohage (D66) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg, in vergadering bijeen op 30 juni 2009, 
gehoord de beraadslagingen, 
 
constaterende: 

 dat de gemeente Leidschendam-Voorburg beschikt over een goede algemene website; 

 dat de raadsfracties voortdurend op zoek zijn naar mogelijkheden om in contact te komen met de 
inwoners, waarna zij daaruit zelf die mogelijkheden kunnen kiezen die zij willen gebruiken; 

 dat de gemeente ook al gebruikmaakt van de mogelijkheid om korte berichten te communiceren 
via Twitter.  

overwegende: 

 dat de nieuwe mogelijkheid te communiceren via Twitter ook voor raadsfracties, die hiervoor 
kiezen, een toevoeging kan zijn aan hun instrumentarium om hun volksvertegenwoordigende rol 
in te vullen. 

roept het college op:  

 aan de algemene gemeentelijke site www.Leidschendam-Voorburg een overzicht toe te voegen 
van de door raads- en collegeleden geplaatste tweets;  

 dit zo snel mogelijk te realiseren met als uiterste datum de eerste dag na het zomerreces. 

 
D66 dient een motie in om het doorzettingsvermogen van ondernemers in Damcentrum te belonen. 
D66 vindt de reactie van het college tot nu toe magertjes. De fractie heeft met een aantal 
ondernemers gesproken en de situatie blijkt zeer ernstig. Een groot aantal ondernemers dreigt ten 
onder te gaan aan de bouwactiviteiten. Zij hadden deze problemen bij aanvang niet verwacht, ervaren 
veel vertraging en een enorme omzetdaling. Een deel daarvan noemen ze ondernemersrisico maar 
daarnaast ervaren ze slechte communicatie met de gemeente. 
 
Motie 9 
Onderwerp:Maatregelen voor ondernemers Damcentrum. 
Motie van de leden: Schellings (D66) en Hohage (D66) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg, in vergadering bijeen op 30 juni 2009, 
gehoord de beraadslagingen, 
 
constaterende: 

 dat een groot aantal ondernemers in het Damcentrum door de vertraging van de bouwplannen 
om het centrum opnieuw in te richten buiten proportioneel in de problemen zijn of geraken; 

 dat deze problemen het normaal ondernemersrisico ver te boven gaan; 

 dat het niet alleen om financiële steun gaat, maar ook om maatregelen om de bouwplannen daar 
waar mogelijk te bespoedigen en een realistische wijze van communiceren. 

 
draagt het college op: 

 in de begroting 2010 en de jaren daaropvolgend, zolang de bouwplannen in het Damcentrum 
duren, een specifiek bedrag op te nemen om promotieactiviteiten, aangedragen door de 
ondernemers zelf, vanuit de gemeente te kunnen ondersteunen; 

 vanaf nu op een meer realistische wijze met de ondernemers te communiceren; 

http://www.leidschendam-voorburg/
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 als deelnemer in de vof Damcentrum het uiterste te doen om de tijden waarin gewerkt kan 
worden ook maximaal te gebruiken; 

 steun te verlenen in adviserende en belijdende vorm aan die ondernemers die tijdelijk extra hulp 
in hun ondernemende activiteiten nodig hebben. 
 

en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De voorzitter deelt mee dat de heer Jansen (OPL-V) de vergadering heeft verlaten. 
 
Algemene beschouwingen van Fractie Jami 
De heer Jami (Fractie Jami) is van mening dat de puinhopen zich opstapelen. Hij noemt Damplein, 
Mariënpark en Fluitpolderplein. Het college heeft geen missie en principes en had al lang moeten 
opstappen. De coalitiepartijen houden het college de hand boven het hoofd en geven geen helderheid 
en openheid. 
 
Fractie Jami is voor lagere belastingen. Spreker heeft hier eerder voor gepleit en heeft een motie 
ingediend om de hondenbelasting af te schaffen. In de huidige crisistijd moet de gemeente investeren 
en de lasten voor inwoners verlagen. 
 
Fractie Jami wil hard optreden tegen criminelen. Volgens onderzoek spelen culturele factoren een rol 
bij crimineel gedrag. Hij stelt voor om een heropvoedingskamp met Haaglanden te openen als 
goedkope en effectieve maatregel om criminelen discipline en structuur te geven. Hij vraagt hierover 
een reactie van het college. 
 
Het college lijkt jongeren niet te bereiken. In plaats van dure kansloze projecten, kan de wethouder 
beter een representatief onderzoek doen onder jongeren in de categorieën 12-16 jaar en 16-24 jaar 
om te horen wat de jongeren willen. Hij vraagt wat de wethouder hiervan vindt. 
Verder vraagt spreker naar de wachtlijsten van jeugdzorg. 
 
Fractie Jami pleit voor een regionale aanpak voor ouderen, gehandicapten en chronisch zieken die 
met het openbaar vervoer willen reizen. Tramhaltes zijn niet toegankelijk en ook de bus nemen is 
onmogelijk. Hij vraagt wat het college gaat doen om dit op te lossen. 
 
De heer Jami vindt dat de gemeente niet volgebouwd moet worden. Stichting Behoud Damcentrum is 
het met hem eens. Het Damcentrum lijkt een prestigeproject van de wethouder. 
 
De heer Schellings (D66) merkt op dat de heer Jami is gekozen op basis van het PvdA-programma 
en vraagt of hij vindt dat hij zijn programma zo drastisch kan veranderen. 
 
De heer Jami (Fractie Jami) antwoordt dat hij hier zit om de belangen te vertegenwoordigen van 
bewoners uit de gemeente. Hij noemt de overwinning van de PVV in Leidschendam-Voorburg een 
motie van wantrouwen aan het huidige college. 
 
De heer Jami zegt zijn vertrouwen in het college op en dient een motie van wantrouwen in.  
 
Motie 22 
Onderwerp:Motie van wantrouwen 
Motie van de leden:E. Jami (fractie Jami) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg in vergadering bijeen op 30 juni 2009, 
 
overwegende: 
dat het college de Grondwet van de Nederlandse staat ondermijnt door apartheid tussen allochtone 
man en vrouw te bevorderen. 
 
besluit: 
zijn vertrouwen in het college op te zeggen. 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
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De voorzitter stelt voor dat de collegeleden op hoofdlijnen ingaan op de beschouwingen. Op feitelijke 
vragen en politieke vragen gaan ze schriftelijk in evenals op de moties en amendementen. 
Donderdagmiddag worden de antwoorden digitaal aangeleverd voor de fractieoverleggen. 
 
Wethouder Beimers geeft aan dat de analyse over de crisisaanpak van de fractie PvdA wordt gedeeld 
door het college. Het college kiest voor de behoedzame lijn, maar zet tegelijkertijd op een aantal 
punten actief beleid in gang. Voor de financiële huishouding geldt dat het college geen 
lastenverzwaring wil, alleen inflatiecorrectie. Verplichte uitgaven, zoals bijstandsuitkeringen, krijgen 
prioriteit en zullen de begroting onder druk zetten. 
- Het college zal het plan van de PvdA om de gemeenschappelijke belangen van ondernemers via 

een OZB-opslag te bekostigen, overwegen.  
- Een aantal fracties meldde dat Avalex onvoldoende functioneert. Hier ligt ook een 

verantwoordelijkheid voor de gemeente. De wethouder heeft een systeem ontworpen dat goed 
werkt, de klachten worden snel opgelost, onder andere door het inschakelen van een 
toezichthouder. Dit wordt uit de bestaande formatie betaald. De wethouder vindt dat de 
toezichthouder tijdelijk moet functioneren. De bedrijfsvoering van Avalex is gezond en er is 
voldoende budgettaire ruimte in de lopende begroting om het toezicht mee te betalen. 

- De Stompwijkseweg wordt omgevormd tot toeristische route. De wethouder is bereid om te 
bezien wat er aan de weg gedaan kan worden maar een grondige herinrichting komt later en 
hangt af van subsidies van andere overheden. 

- De Ministeries van VROM en EZ stellen subsidie beschikbaar voor verspreid liggende 
glastuinbouw, Stompwijk wordt hiervoor genoemd. 

- De gemeente heeft nu zes parkeerhandhavers in dienst, in 2008 zijn 4500 processen-verbaal 
opgemaakt. Voor 2009 verwacht men 5000 processen-verbaal. De veronderstelling van de VVD 
dat er onvoldoende wordt gehandhaafd, wil de wethouder hiermee weerleggen. 

 
De heer Baeten (VVD) geeft aan dat in de motie staat dat in een aantal gebieden dagelijks 
gehandhaafd moet worden omdat de bewoners daar overlast van het parkeren ervaren. 
 
Wethouder Beimers antwoordt dat dit al gebeurt. Geconcentreerde inzet voor een bepaalde periode 
lijkt het beste te werken. Het college zal overwegen dit ook in de betreffende wijken te realiseren. 
Het 1000-bomenplan wordt direct na de zomer in het college behandeld. Het plantseizoen 2009 en het 
voorjaar 2010 worden hiervoor gebruikt. De wethouder zegt toe dat hij een schriftelijke reactie geeft op 
de overige vragen. 
 
Wethouder Houtzager verwacht dat op zeer korte termijn de bouwactiviteiten op het Damplein 
starten. Ook de Damlaan krijgt zeer snel een nieuw profiel. De zorgen over ondernemers noemt de 
wethouder terecht maar de suggestie wordt gewekt dat het college wacht op voorstellen van de raad. 
Er is echter al intensief overleg met de ondernemersvereniging en het college stelt 1000 euro per 
ondernemer beschikbaar, om individueel te besteden aan activiteiten, bijvoorbeeld reclame. Dit is een 
additionele activiteit naast het ingediende plan van aanpak door de ondernemers. 
 
Het niet verlenen van een schorsingsverzoek gaf de gemeente de mogelijkheid te starten met 
bouwen. De hoofdprocedure loopt nog, in dat kader worden bij de Raad van State vragen gesteld. 
Wellicht constateert men nog technische omissies die opgelost moeten worden. De Raad van State 
heeft het bestemmingsplan geaccordeerd. De discussie focust zich op kleine elementen. Er is geen 
aanleiding om te denken dat de procedure nog misloopt. 
 
De heer Klazenga (Gemeentebelangen) vraagt of de raad een kopie van brief van de Raad van State 
kan ontvangen. 
 
Wethouder Houtzager zegt dit toe. 
Hij noemt het geuite idee van het dichtbouwen van de gemeente onterecht. Er worden diverse parken 
gerealiseerd, er is een groenvisie en een groenstructuurplan. Men heeft gekozen om huisvesting 
binnen de steden te regelen en de groenvoorziening groen te houden. Groen wordt niet opgeofferd 
voor woningbouw. 
 
De heer Schellings (D66) vraagt concrete cijfers over het aantal vierkante meters groen. 
 
Wethouder Houtzager antwoordt dat in het collegeprogramma niet wordt toegezegd dat het aantal 
vierkante meters groen gelijk blijft, maar de kwaliteit blijft gelijk. 
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Ten slotte zal het college de suggestie van GroenLinks om de vogelstand te stimuleren, overnemen. 
 
Wethouder Rensen beantwoordt de vragen en reageert op de moties en amendementen. 
- Het college is bezig met locaties voor Fokuswoningen en hoopt binnen maand meer duidelijkheid 

hierover te hebben. De website voor toegankelijkheid van openbare gebouwen probeert de 
gemeente op een gestandaardiseerde wijze vorm te geven. 

- In het najaar komt het college met een uitvoeringsnota Binnensport en een notitie over 
zwembaden in de gemeente, inclusief uitgewerkte investeringsvoorstellen. Voor de 
prioriteitstelling zal het college een voorstel doen. 

- Volgende week ligt het woningbouwprogramma 2009 er. Hierna kan discussie gevoerd worden of 
er voldoende sociale woningbouw wordt gepleegd. Er staat meer dan 30% gepland. 

- Het college heeft precies in beeld hoeveel kinderen (1530) in arme gezinnen opgroeien. Het is 
niet bekend of dit aantal stijgt maar dit is wel waarschijnlijk. De wethouder rekent op 12 extra per 
maand. Door extra inzet van de bijzondere bijstand wordt dit zoveel mogelijk opgevangen. 

- Er loopt een aantal proefprojecten voor automatische kwijtschelding van gemeentelijke 
belastingen. De uitspraak van de staatssecretaris verbaasde de wethouder omdat landelijke 
wetgeving nog niet klaar is. 

- De langdurigheidstoeslag komt op 7 juli in de raad terug. Het college ziet geen ruimte om de 
toeslag naar 110 terug te brengen. 

- Het college heeft ingezet op extra ouderenadviseurs en huisbezoeken aan ouderen om 
eenzaamheid onder ouderen te bestrijden. 

- Drie pilotwijken zijn nu bezig om wijkservicecentra op te zetten. Verdere invulling volgt. 
- De GGD en DSW functioneren nu al beter. Wel worden de jaarstukken nog te laat aangeleverd. 
- Het college constateert dat publiciteitsacties niet tot meer aanvragen van de starterslening leiden. 

Nu de Hypotheek Garantie omhooggaat naar 350.000 euro, zijn er voldoende mogelijkheden om 
een woning te kopen. 

- Over een aantal maanden heeft het college meer informatie over de deelname van 
Leidschendam-Voorburg aan de Werkgelegenheidsgemeenten G30. 

- Het college zal de komende weken vaststellen waarom sommige verenigingen voor leden vanaf 
vier jaar wel subsidie krijgen en andere niet. Daarna zal berekend worden wat het kost om ook de 
andere te subsidiëren. 

- De gemeente voert een stagebeleid en naar aanleiding van de motie van vorig jaar neemt de 
gemeente ook mensen met een arbeidsbeperking in dienst. Dit lijkt de wethouder voldoende. 

- Het college is voornemens eind 2009 te kijken of het aantal huishoudens onder de armoedegrens 
toeneemt. 

- De motie over uitbreiding alarmering wordt door het college ontraden. Een gemeentelijke 
oplossing kost veel geld en is nieuw beleid. Dit is een zaak voor het nieuwe college. 

- Het college is nog in overleg met woningbouwverenigingen over een geschikte locatie voor 
woongroep Westbosch. 

- Over de moties voor bijzondere bijstand is al meerdere keren discussie gevoerd, het college vindt 
dat de huidige regeling voldoet. 

 
Wethouder Van Baalen geeft aan dat het college de economische structuurvisie zal opnemen in de 
structuurvisie. Hiervoor komt binnenkort een uitvoeringsplan. Het maken van een onafhankelijke 
economische structuurvisie kost nu te veel tijd, het uitvoeren van activiteiten acht het college nu 
belangrijker.  
 
De heer Oldersma (PvdA) begrijpt dat het lastig is om nu een visie te maken maar hij vindt het toch 
verstandig om nu na te denken over de periode na de crisis. 
 
Wethouder Van Baalen staat positief tegenover het plan van de ondernemers in het Damcentrum. 
 
De heer Schellings (D66) vraagt de wethouder om in de schriftelijke beantwoording beide moties 
hierover te beoordelen en eventueel te combineren tot één voorstel. Wethouder Van Baalen zegt dit 
toe. 
 
Het college wil snel één ondernemersloket realiseren. Er is al een contactfunctionaris en er komen 
digitale aanvraagmogelijkheden. 
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De wethouder wil de voorgestelde structuur voor ondernemersverenigingen in de taskforce Economie 
bespreken. Voor de crisismaatregelen komt het college snel met een plan van aanpak. 
 
Het bedrag van 87.000 euro is niet de totale subsidie aan Disck voor jongerenwerk. Dit bedrag is voor 
een aantal jaren beschikbaar gesteld voor de aanpak van de problemen in Prinsenhof. Men 
verwachtte dat dit in 2010 opgelost zou zijn. Het bedrag vervalt niet geheel, omdat de problemen nog 
niet volledig zijn opgelost. 
 
Er wordt vervolg gegeven aan de kinderopvangtop. Het bedrag van 118.000 euro is incidenteel. 
 
De heer Schellings (D66) vraagt of in de meerjarenbegroting geen structurele post is opgenomen om 
dit beleid voort te zetten. Als dat niet het geval is, moet dit alsnog gebeuren want het gaat om 
succesvol beleid. 
 
Wethouder Van Baalen geeft aan dat er diverse uitgaansgelegenheden voor jongeren zijn, ook 
nieuwe in Prinsenhof. Ze heeft het idee dat ze voldoende hoort wat onder jongeren leeft en vindt een 
enquête niet nodig. 
 
De Beach Court noemt ze een ambitieus plan. Ze zal kijken wat de mogelijkheden zijn. 
 
De subsidie van Leidschendam Leeft heeft nooit ter discussie gestaan. In de Evenementennota staat 
alleen dat ze hun duurzaamheidsdoelstelling zouden moeten versterken. 
 
Burgemeester Van der Sluijs geeft aan dat de gemeente in 2010 gaat deelnemen aan het 
Veiligheidshuis. Omdat een groot aantal daders niet in de gemeente woonachtig is, vraagt dit om een 
regionale aanpak. In het Veiligheidshuis werken het Leerplichtbureau, justitie, politie, gemeente en 
jeugdwerk samen aan het probleem. 
 
Het college is voorstander van buurtpreventieteams. In twee wijken is er interesse. Politie en 
gemeente zullen het faciliteren maar het functioneren staat of valt bij de inzet en bereidheid van 
vrijwilligers. 
 
Slechts 50% van woningen is voorzien van hang- en sluitwerk dat het politiekeurmerk heeft. In 
Voorburg-Noord begint de politie met een campagne om dit te verhogen. 
 
Op basis van de quick scan zullen het college en de concerndirectie in september een plan van 
aanpak voor verbeteringsmogelijkheden opstellen. Het zal voor de commissie geagendeerd worden. 
 
Voorschoten en Wassenaar zoeken samenwerking omdat zij operationele problemen hebben met de 
schaal van hun gemeente. Leidschendam-Voorburg wil met hen overleggen over gezamenlijke 
onderwerpen maar er zijn ook veel zaken die zij beter samen kunnen aanpakken. Op termijn moet de 
samenwerking ook voor Leidschendam-Voorburg iets opleveren, maar dat hoeft niet meteen. 
Er komt een notitie over intergemeentelijke samenwerking. De uitkomst van de quick scan laat zien 
dat de gemeente een eigen agenda nodig heeft om goede dingen op te pakken. 
 
De gemeente gaat niet over de horecavergunning, ze kan dit dus ook niet afschaffen. Het afschaffen 
van de exploitatievergunning is geen goed idee in verband met overlast voor omwonenden. 
 
De heer Jami (Fractie Jami) vraagt de burgemeester om na de zomer te reageren op zijn idee van 
een heropvoedingskamp. 
 
Het college heeft de volgende toezeggingen gedaan: 
- overwegen van plan om gemeenschappelijke belangen van ondernemers via een OZB-opslag te 

bekostigen (Beimers); 
- overwegen welk onderhoud aan de Stompwijkseweg kan worden uitgevoerd (Beimers); 
- kopie van brief Raad van State over procedure Damcentrum (Houtzager); 
- vogelstand stimuleren door uitvoering motie GroenLinks (Houtzager); 
- vaststellen waarom sommige verenigingen subsidie krijgen voor leden vanaf vier jaar en andere 

niet, en extra kosten berekenen om dit gelijk te trekken (Rensen); 
- moties van D66 en CDA ter ondersteuning van MKB Damcentrum beoordelen en eventueel 

combineren tot één voorstel (Van Baalen); 
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- mogelijkheden onderzoeken voor een Beach Court in 2009 (Van Baalen). 
 
Verder zegt het college toe dat het de overige vragen schriftelijk beantwoordt voor donderdag 2 juli. 
Uit deze raadsbrief met docmannr. 2009/18572 komen de volgende toezeggingen: 
 
- er komt nog in 2009 een concreet bestedingsplan met een pakket aan maatregelen ter bestrijding 

van de crisis (college); 
- in september bespreekt het college het plan van aanpak met concrete voorstellen naar aanleiding 

van de Quick scan organisatie, daarna volgt informatie aan de raad (Van der Sluijs); 
- start met de versnelling uitvoering van ruimtelijke plannen is in 2010 voorzien (Houtzager); 
- de uitkomst van het interactieve proces Gebiedsvisie Heuvelweg wordt eind dit jaar voorgelegd 

aan college en raad. Dit gaat vergezeld van een beknopte evaluatie (Houtzager). 
 
De voorzitter schorst de vergadering om 1.08 uur. Maandag 6 juli om 19.30 uur wordt de vergadering 
voortgezet met de tweede termijn
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6. Heropening beraadslagingen Voorjaarsnota 2009 
 
De voorzitter heropent de vergadering op 6 juni 2009 om 19.34 uur. Mevrouw Van Enk (CDA) en de 
heer Van de Braak (GroenLinks) zijn verhinderd. De heer Jami (fractie Jami) en de heer Jansen (OPL-
V) zijn afwezig vanaf 22.30 uur en nemen niet deel aan de stemmingen. 
 
Naar aanleiding van de bijdrage van de heer Jami in de eerste termijn, verzoekt de voorzitter de raad 
om alleen politieke kwesties en standpunten naar voren te brengen. De heer Jami heeft deels 
persoonlijke aanvallen gedaan op het college en de raad. Als kritiek verschuift naar het persoonlijke 
domein waardoor dit beledigend wordt, dan wordt de man gespeeld en niet de bal. Dat is geen 
gebruikmaken van de vrijheid van meningsuiting maar het overschrijden van fatsoensnormen. Mede 
namens de raadsleden verzoekt de voorzitter de heer Jami om zijn woordkeus aan te passen en 
adviseert hem om persoonlijke zaken achterwege te laten. 
 
De heer Jami (Fractie Jami) heeft zijns inziens geen personen aangevallen, alleen het college en de 
partijen. Hij voelt zich niet aangesproken door de voorzitter omdat zijn betoog nergens persoonlijke 
sneren bevatte.  
 
Tweede termijn 
De heer Klop (VVD) onderschrijft de woorden van de voorzitter en start de tweede termijn met een 
reactie op de inbreng van andere partijen. 
- De VVD vindt het voorstel van de SP om automatisch lokale heffingen kwijt te schelden een 

interessant onderwerp en zij vraagt of de SP-fractie de aangekondigde motie indient. 
- De VVD-fractie noemt de Voorjaarsnota niet het forum om principiële discussies te voeren zoals 

de afweging van prioriteiten tussen duurzaamheid, woningbouw en grondexploitatie die het CDA 
voorstelde. Spreker stelt voor om dit in het najaar in de commissies en de raad verder te 
bespreken zodat een langetermijnvisie ontwikkeld kan worden. 

- De VVD vindt het belangrijk dat er meer geld voor de uitvoering van de taskforce Economie komt, 
maar tot nu toe zijn de plannen en producten erg bescheiden. Spreker roept de gemeente en het 
MKB op tot actie op dit gebied. 

- Verder stelt de VVD dat men voorzichtig moet omgaan met het doorvertalen van cijfers en 
grafieken, zoals de PvdA dat doet. De tendens is duidelijk. 

- De VVD is een voorstander van het versoepelen van de regels over sluitingstijden voor winkels 
en horeca. 

- Het plan om meer ondernemers bij activiteiten te betrekken is prima. De fractie weet nog niet of 
het verstandig is om de ondernemersvereniging te faciliteren door verhoging en terugstorting van 
de OZB. 

- Het is een goed idee om te overwegen om een kringloopwinkel in Leidschendam-Voorburg te 
vestigen. 

- De motie van de huismus wordt gesteund door de VVD-fractie. 
- Volgens D66 wordt het gratis parkeren steeds duurder. Met de huidige financiële situatie kan 

gratis parkeren goedkoper worden dan we nu denken. VVD blijft voorstander van gratis parkeren 
en zal hier later op terugkomen. 

 
De VVD reageert op de beantwoording door het college: 
- De VVD heeft nog niet gehoord wat de stand van zaken is omtrent het 1000-bomenplan. Spreker 

vraagt hoeveel bomen er inmiddels zijn geplant. 
- De VVD vraagt of er al een indicatie is van het subsidiebedrag waarop Leidschendam-Voorburg 

kan rekenen voor het gespreid glas in Stompwijk. 
- De VVD vraagt opnieuw of het college de uitgaven vermindert of de inkomsten verhoogt als de 

gemeentelijke inkomsten teruglopen. 
- De uitkomst van de taskforce Economie vindt de fractie nog te beperkt. Spreker vraagt hoe men 

omgaat met de uitkomsten van de quick scan van bedrijventerreinen. Wat wil men gaan doen met 
de terreinen, is er ruimte voor woningbouw, kortom wat is de stand van zaken? 

- Het is de fractie niet duidelijk geworden of het college voordelen ziet in de Goudse benadering 
om criminele veelplegers aan te pakken. De burgemeester verwees naar opvangkampen voor 
criminelen, de VVD ziet liever preventieve maatregelen zoals opvang en begeleiding. Een aanpak 
op vrijwillige basis is effectiever dan een dwangmatige benadering. 
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- De VVD wil de mogelijkheden van samenwerking met Wassenaar/Voorschoten openhouden en 
vraagt of het college niet bang is dat Leidschendam-Voorburg de boot mist als de samenwerking 
op een gegeven moment wel aantrekkelijk wordt voor de gemeente. 

 
De VVD steunt het amendement voor de toezichthouder op Avalex. Voor de overige amendementen 
is de fractie het eens met het college. De motie voor een beachvolleybalcourt krijgt steun van de VVD. 
Wellicht kan het ponton bij Albert Heijn dat ’s winters wordt gebruikt als schaatsbaan, gebruikt worden. 
De motie over subsidie voor vierjarige scoutingleden vindt de fractie lastig. Ze wil graag uitgezocht 
hebben welke richtlijnen de gemeente hanteert en of ze correct worden toegepast. De motie voor een 
collectieve ziektekostenverzekering steunt de VVD niet omdat hier wellicht sprake is van 
leeftijdsdiscriminatie. Als de motie voor steun aan ondernemers van het Damcentrum nog wordt 
aangepast, zal de VVD deze steunen. De motie voor het vrijwaren van liggelden is overbodig omdat er 
nu geen liggelden worden geïnd. Het aanmelden als millenniumgemeente, ten slotte, vindt de VVD 
een aardig idee, maar de fractie wil hier geen geld of capaciteit aan besteden. 
 
De heer Van den Berg (SP) dient geen motie in over het automatisch kwijtschelden van lokale 
heffingen omdat het college heeft toegezegd voldoende inzet te plegen. Het verbaast de SP dat het 
college in de beantwoording veel verwijst naar het nieuwe college en het overdrachtsdossier. Hij 
vraagt of het college er geen zin meer in heeft. 
Het amendement voor alarmeringssystemen vindt steun bij de SP, een treffen van een structurele 
voorziening is beter dan verwijzen naar het overdrachtsdossier. Ook het amendement voor een 
toezichthouder bij Avalex krijgt steun van de fractie. De SP steunt een groot aantal moties. De motie 
voor buurtpreventieteams steunt de fractie niet omdat deze een schijnveiligheid creëert. Bovendien is 
bij de politie geen menskracht om een dergelijk project te coördineren.  
 
De heer Van Ostaijen (CDA) steunt de woorden van de voorzitter over het optreden van de heer 
Jami. 
De suggestie van de VVD om het onderwerp over de balans tussen woningbouw en landschap en de 
grondexploitatie in het najaar verder te bespreken, vindt het CDA een goede omdat het aspect als 
rode draad door veel gemeentelijke vraagstukken loopt.  
 
De vragen van het CDA zijn voldoende beantwoord door het college. Wel vraagt het CDA hoe de 
steun aan het MKB Damcentrum is opgebouwd. Er is sprake van een collectief deel, een deel als 
reactie op het plan van ondernemers en vanuit de vof. De fractie hoort graag van de wethouder hoe 
de elementen zich tot elkaar verhouden. 
 
Het CDA dient twee nieuwe moties in. Een betreft het organiseren van een economische conferentie 
voor het einde van 2009, de fractie wil de sociale top verbreden naar een conferentie over economie 
en werkgelegenheid. De tweede motie betreft het omscholen van werkzoekenden tot medewerkers in 
de kinderopvang. 
 
MOTIE 23 
Motie van de leden: Paardekooper (CDA) en Aris-van Neuren (VVD)  
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg bijeen op 30 juni en 6 juli 2009, 
 
overwegende: 
 dat uit antwoord 26 blijkt dat het college de ambitie heeft om eind 2009 een Sociale Conferentie te 

organiseren om de gevolgen van de crisis voor de minima in beeld te krijgen; 
 dat dit een dubbeling zou betekenen met de Sociale Conferentie die de raad normaliter na de 

verkiezingen organiseert; 
 dat de periodieke armoederapportages van de gemeente goed inzicht bieden in de positie van 

sociaal kwetsbare groepen; 
 het juist in deze tijd van recessie van belang is om met betrokkenen de lokale economie te 

stimuleren en (langdurige) werkloosheid zoveel mogelijk te voorkomen; 
 het draagvlak voor sociale voorzieningen hiermee gebaat is en voorkomen kan worden dat (meer) 

inwoners in een sociaal kwetsbare situatie terechtkomen. 
 
verzoekt het college: 
 eind 2009 een Economie & Werktop te organiseren; 
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 met als doel om met betrokkenen de lokale economie waar mogelijk te stimuleren, nieuwe 
werkloosheid zoveel mogelijk tegen te gaan en werkzoekenden zo snel mogelijk weer aan de slag 
te krijgen;  

 in de Economie & Werktop het sociale element een plaats te geven. 
 
en gaat over tot de orde van de dag, 
 
Motie 24 
Onderwerp: Werkzoekenden snel omscholen tot pedagogisch medewerker 
voor kinder- en buitenschoolse opvang 
Motie van het lid: Paardekooper (CDA) en Schellings (D66)   
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg bijeen op 30 juni en 6 juli 2009, 
 
overwegende dat: 

 het aantal werkzoekenden in Leidschendam-Voorburg toeneemt; 

 het aantal plaatsen in de kinder- en buitenschoolse opvang eveneens toeneemt; 

 kinderopvangorganisaties tijdens de Kinderopvangtop hebben aangegeven de groeiende 
capaciteit alleen te kunnen benutten als ze ook kunnen beschikken over extra gekwalificeerd 
personeel;  

 ook de gemeente Den Haag onlangs een project heeft gestart om werkzoekenden binnen twee 
jaar om te scholen tot pedagogisch medewerkers (SPW 3-niveau); 

 met een dergelijk initiatief in tijden van groeiende werkloosheid een win-win kan worden 
gerealiseerd. 

 
verzoekt het college om: 

 in overleg met kinderopvangorganisaties de behoefte aan extra gekwalificeerd personeel in de 
toekomst te peilen; 

 mede op basis van het project in Den Haag na te gaan of het ook in Leidschendam-Voorburg 
zinvol is om (meer) werkzoekenden om te scholen tot gekwalificeerd personeel voor de 
kinderopvang c.q. buitenschoolse opvang. 

 
en gaat over tot de orde van de dag, 
 
 
Het CDA steunt de motie voor alarmering niet. De AWBZ wordt gedeeltelijk herzien, waardoor de 
middelen anders worden verdeeld. De fractie wil eerst afwachten hoe de herstructurering uitpakt en 
wat de effecten zijn voor alarmering. 
De fractie wil geen geld reserveren voor de Klimaatconferentie en wacht het collegevoorstel af. Het 
aangepaste amendement voor toezicht op Avalex steunt het CDA wel. De fractie is tegen de motie 
voor het wijzigen van de subsidiegrens voor verenigingen. 
 
De heer Klazenga (Gemeentebelangen) rekent hem voor dat het om een bedrag van € 53,20 euro 
gaat voor 28 kinderen. In totaal komt dit op een bedrag van circa 1500 euro. 
 
De heer Van Ostaijen (CDA) stelt voor om dit voorstel in de commissie MA te agenderen. 
 
In de motie voor onderhoud van de Dr. Van Noortstraat ziet het CDA grote overlap met het bestaande 
beleid in de integrale visie over Stompwijk. Dit beleid vindt de fractie voldoende: het 
onderhoudsbudget bedraagt 150.000 euro per jaar. 
 
Mevrouw Cornelissens (GroenLinks) legt uit dat de straat in het huidige beleid wordt opgelapt. De 
motie vraagt meer. GroenLinks wil de straat een grote opknapbeurt te geven. Nu een 30 km-zone is 
ingevoerd, is dit een goed moment. Er was een groot bedrag gereserveerd dat zou worden uitgegeven 
als de straat verkeersluw zou zijn. Dit duurt echter tot 2014. Hier kan de straat niet op wachten. 
 
De heer Van Ostaijen (CDA) geeft aan dat er circa 15 miljoen euro beschikbaar was voor het 
opknappen van de Stompwijkseweg. Mevrouw Cornelissens haalt een aantal zaken door elkaar. 
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Het CDA steunt de motie voor handhaving parkeerregels niet omdat de handhaving recent uitgebreid 
is. De VVD betoogt dat het gaat om effectiever inzet maar in de motie wordt ook gesproken over 
uitbreiding van de capaciteit. 
 
De heer Klazenga (Gemeentebelangen) vraagt het college nogmaals om lef te tonen. De subsidie die 
Gemeentebelangen vraagt voor vierjarige leden van de scouting, bedraagt slechts 1500 euro. 
- De fractie vraagt waarom de wethouder niet eerder bereid was om de correspondentie over de 

ontwikkelingen rondom Damplein aan de raad te overhandigen. Hij vraagt of het college iets te 
verbergen heeft. Morgen wordt gestart met de damwand. Spreker vraagt of hij ervan uit kan gaan 
dat op het moment dat men echt gaat bouwen, het college zeker is dat de Raad van State niet 
meer zal tegenwerken. Zo niet, neemt het college dan zijn verantwoordelijkheid? 

- Gemeentebelangen vindt dat de uitvoering van het 1000-bomenplan niet kan wachten tot 2010. 
- De fractie vraagt hoe wethouder Houtzager kan stellen dat het dorp NIET wordt volgebouwd. 

Zelfs projectontwikkelaars vinden dat er genoeg is gebouwd. Spreker vraagt opnieuw of het totale 
aantal vierkante meters groen is afgenomen. 

- De vraag wat de grootste blunder is van het college, is niet beantwoord. Gemeentebelangen 
heeft kritiek op de wijze waarop het college communiceert, die wekt niet bij iedereen vertrouwen. 

 
De heer Oldersma (PvdA) merkt dat de economische crisis vaak wordt gebruikt om zaken door te 
zetten die niets met crisis te maken hebben, zoals het sociaal beleid. De crisis moet geen reden zijn 
om beleid aan te passen. Dit geldt ook voor steun aan ondernemers: de PvdA wil alleen generiek 
beleid blijven vormgeven. 
 
De vertragingen op het Damplein zijn niet te wijten aan deze gemeenteraad. De plannen zijn in 2004 
vastgesteld, De vertragingen worden veroorzaakt doordat burgers gebruik hebben gemaakt van hun 
rechten. De PvdA hoopt dat morgen daadwerkelijk wordt begonnen met heien. 
De fractie vindt dat de ondernemers gesteund moeten worden maar vindt de procedure niet zuiver en 
steunt de motie daarom niet. De gemeente doet al veel, zoals de ontheffing van precariorechten. 
Spreker wil een helderder voorstel en een betere onderbouwing waaraan het geld wordt besteed. Het 
plan is niet SMART geformuleerd en de financiering ervan is niet geregeld. Als het CDA het plan 
vanuit het budget voor crisismaatregelen wil financieren, is dat oneigenlijk gebruik. Dit budget is 
bedoeld om de economische crisis te bestrijden. De oorzaak van de problemen bij het MKB ligt niet in 
de crisis. 
 
De heer Van Ostaijen (CDA) noemt het dubbele effect: door de gevolgen van de crisis en van de 
verbouwing van het centrum stapelen de problemen zich op.  
 
Mevrouw El Mousati (SP) is verbaasd over het feit dat er al geld wordt uitgegeven terwijl het college 
een voorstel zou doen voor de invulling van het budget crisismaatregelen. Ze constateert dat het CDA 
hier geen integrale afweging maakt. 
 
De heer Oldersma (PvdA) heeft nagevraagd wat er aan de hand is met de vergunningverlening. De 
horecaexploitatievergunning is deels al niet meer nodig. Toch is het verstandig om te kijken naar de 
mogelijkheid om vergunningen zoveel mogelijk af te schaffen. De VNG staat er niet geheel achter, 
maar er zijn mogelijkheden. De PvdA vraagt het college gebruik te maken van deze mogelijkheden. 
 
De site van millenniumgemeenten is erg wervend maar de PvdA wil eerst meer duidelijkheid over de 
consequenties van aanmelding, zowel inhoudelijk als financieel. Verder vindt de fractie het verstandig 
om op korte termijn energie quick scans te laten uitvoeren om energiebesparing in winkelcentra te 
stimuleren. 
 
Tot slot licht de heer Oldersma (PvdA) het amendement over alarmering verder toe. Momenteel 
maken circa 1600 mensen gebruik van alarmering, veelal 75+’ers die op een wachtlijst staan voor een 
verzorgingshuis. De basisverzekering vergoedt het alarmeringstoestel, maar niet het abonnement. 
Een aantal zorgverzekeraars vergoeden dit wel, andere niet. Bovendien vragen ze bijna allemaal een 
eigen bijdrage van 5-20 euro per maand. De verwachting is dat het aantal cliënten oploopt tot circa 
3000. De PvdA stelt voor dat de gemeente 75 euro bijdraagt aan het abonnement. Dit komt neer op 
een uitgave van 225.000 euro. Als de AWBZ het alarmsysteem alsnog gaat opnemen zoals het CDA 
verwacht, kan het gereserveerde geld gewoon terugvloeien naar de algemene reserves. 
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Mevrouw Cornelissens (GroenLinks) vindt het een complex probleem. Het is goed dat het wordt 
aangekaart, maar er moet nu niet over besloten worden. Ze stelt voor om eerst goed uit te zoeken wie 
wat dekt en dan een voorstel te maken. 
 
De voorzitter stelt voor om de discussie verder in een commissievergadering te voeren. 
 
De heer Oldersma (PvdA) wacht de reactie van het college af en bepaalt dan of hij motie aanhoudt. 
 
De PvdA heeft een gewijzigd amendement ingediend met betrekking tot de serviceverlening rond de 
afvalinzameling door Avalex. 
 
Gewijzigd Amedement 4 
Onderwerp: Serviceverlening rond de afvalinzameling door Avalex 
Amendement  van de leden: Van Giezen (PvdA) en Baeten (VVD) 
 
De Gemeenteraad van Leidschendam-Voorburg, in vergadering bijeen op dinsdag 30 juni en 
maandag 6 juli 2009,  
 
constaterende dat:  
 in de voorjaarsnota op kosten van Leidschendam-Voorburg een Toezichthouder afvalinzamleing 

Avalex wordt aangesteld, a raison de € 40.000 voor 2010 en € 20.000 per jaar voor 2011; 

 Avalex het afgelopen jaar een positief bedrijfsresultaat had van € 2,6 mln (in 2007: 1,5 mln.) 

 de weerstandsreserve van Avalex per 31 december 2008 € 4,2 mln. bedroeg; 

 dit voldoende financiële ruimte biedt voor Avalex om meer aandacht te besteden aan kwaliteit, 

dienstverlening en duurzaamheid; 

 

Besluit 

 de kosten van de Toezichthouder afvalinzameling Avalex neer te leggen waar die hoort, namelijk 

bij Avalex; 

 op pagina 65 onder paragraaf 3 de egalisatiereserve in 2010 respectievelijk 2011 niet te belasten 

met € 40.000 respectievelijk €20.000; 

 de dekking voor de Toezichthouders afvalverzameling Avalex te vinden in de nieuwe  post 

“Overige inkomsten Avalex” voor € 40.000 in 2010 en €20.000 in 2011;  

 op pagina 70 de hierboven genoemde wijzigigen ook te verwerken. 

 
Daarnaast heeft de PvdA een motie ingediend waarin ze het college vraagt om een nieuwe 
conceptdienstverleningsovereenkomst voor Avalex op te stellen en voor de raad te agenderen. 
 
Motie 25 
Motie van de leden: Van Giezen (PvdA) en Baeten (VVD) 
 
De gemeenteraad van Leidschendam-Voorburg, in vergadering bijeen op dinsdag 30 juni en maandag 
6 juli 2009;  
 
overwegende dat: 

 ook het afgelopen jaar klachten zijn geweest over de serviceverlening rond de afvalinzameling 
door Avalex; 

 de afgelopen twee jaar veel inzet nodig was om het gewenste kwaliteitsniveau van 
afvalinzameling in onze gemeente op peil te houden. 

 
constaterende dat:  

 het serviceniveau van de afvalinzameling het afgelopen jaar nog steeds te wensen overliet; 

 dit ertoe heeft geleid dat bij deze Voorjaarsnota 2009 op kosten van Leidschendam-Voorburg een 
Toezichthouder afvalinzameling Avalex wordt aangesteld, á raison de 40.000 euro voor 2010 en 
20.000 euro per jaar voor 2011; 

 Avalex het afgelopen jaar een positief bedrijfsresultaat had van 2,6 miljoen euro (in 2007: 
1,5 miljoen euro); 

 de weerstandsreserve van Avalex per 31 december 2008 4,2 miljoen euro bedroeg; 
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 dit voldoende financiële ruimte biedt voor Avalex om meer aandacht te besteden aan kwaliteit, 
dienstverlening en duurzaamheid. 

 
draagt het college op: 

 met Avalex in onderhandeling te gaan over het verbeteren van de dienstverlening rond de 
afvalinzameling en het versneld duurzamer maken van het wagenpark; 

 deze aspecten een plaats te geven in de komende aanpassing van de 
Dienstverleningsovereenkomst 2010; 

 hiervoor met een voorstel naar de raad te komen in september 2009, zodat dit vertaald kan 
worden in de Dienstverleningsovereenkomst 2010 (sluitingsdatum 1 oktober 2009); 

 onderdeel van de nieuwe Dienstverleningsovereenkomst dient een bonus-malussysteem te zijn 
waaruit toekomstige kosten voor toezichthouders gefinancierd kunnen worden. 

 
en gaat over tot de orde van de dag 
 
Mevrouw Cornelissens (GroenLinks) vond de schriftelijke beantwoording van het college prettig en 
stelt voor om dit volgend jaar in de procedure op te nemen. Over twee punten is GroenLinks nog niet 
tevreden. Het 1000-bomenplan moet nu snel worden omgezet in daden. Ten tweede wil GroenLinks 
dat een bedrijfsverzamelgebouw wordt opgezet waarin ook de kinderopvang een plek krijgt. Dit is een 
concreet plan om de economische crisis aan te pakken. 
GroenLinks steunt de motie voor de Fokuswoningen maar vraagt tevens aandacht voor het initiatief 
van Westbosch. De fractie hoopt hun plannen snel in de commissie MA terug te zien. 
De motie van het CDA over het omscholen voor kinderopvang lijkt GroenLinks prima, maar de eis om 
binnen twee jaar SPW-niveau 3 te behalen, vindt de fractie te hoog. Dit is voor veel mensen niet 
haalbaar. 
 
De heer Jansen (OPL-V) vindt dat gemeentepersoneel het goede voorbeeld moet geven, voordat de 
gemeente gaat handhaven. Hij doelt op ijs etend brandweerpersoneel. De vogelvide voor mussen 
vindt OPL-V geen goed idee, de natuur moet haar eigen gang gaan. 
Spreker is tegen de subsidie voor jongerenwerk, tegen het budget voor een klimaatconferentie en 
tegen het plan van het MKB. De economie stimuleren is zinloos zolang parkeerwachters constant 
bekeuringen uitschrijven. Hij zou liever geld besteden aan nieuwe bestrating en boomonderhoud. 
 
De heer Jami (Fractie Jami) houdt zich volgens hem binnen de fatsoensnormen van de parlementaire 
democratie. De waarheid moet altijd gezegd kunnen worden, ook als dit voor andere partijen niet leuk 
is. Hij vindt het jammer dat de raad de voorzitter steunt in de beperking van vrijheidsuiting en hij is 
bereid de geluidsopnamen van de vorige vergadering terug te luisteren. 
 
De heer Jami vraagt opnieuw of de wethouder het representatieve onderzoek onder jongeren wil 
uitvoeren. Verder vraagt hij of de burgemeester met zijn collega’s binnen Haaglanden de mogelijkheid 
van een jeugdwerkkamp wil bespreken. Hij neemt zijn motie van wantrouwen terug. In de Tweede 
Kamer heeft een oppositiepartij inmiddels een motie ingediend om de scheiding tussen man en vrouw 
bij inburgering op te heffen. 
 
De heer Schellings (D66) ziet veel overeenkomsten met de coalitiepartijen zoals geen verhoging van 
lokale lasten, het stimuleren van het MKB, aandacht en geld voor kinderopvang, betere 
afvalverwijdering en beter groenonderhoud en opzet van buurtpreventieteams. Verschilpunten zijn dat 
D66 de onderwijsvoorziening niet gefinancierd wil laten worden door woningbouw, geen verdere 
bebouwing aan Fluitpolderplein wil en de blauwe zones niet verder wil uitbreiden. 
 
De aanpak van fietsknelpunten verloopt veel te traag, het wijkgericht werken moet anders en met 
meer individuele contacten. Over het Damcentrum communiceert de gemeente onder de maat. D66 
heeft de indruk dat het college de juridische problemen te rooskleurig inziet. D66 beschouwt de 
procedure niet als formaliteit en vraagt waarom het college een brief van de Raad van State over de 
procedure niet meteen naar de raad heeft doorgestuurd. D66 vraagt wat de realistische risico’s nu zijn 
op vertraging, of het college geen meer proactieve houding moet aannemen ten opzichte van de Raad 
van State en of de procedure kan leiden tot vernietiging van de bouwvergunning. Verder wil de fractie 
weten of het klopt dat de aannemer pas echt begint met bouwen als het definitieve besluit er ligt. 
 
De fractie dient een motie in om de communicatie met de ondernemers van het Damcentrum te 
verbeteren. 



33 
 

  Gemeenteraad 30 juni en 6 juli 2009 

 
Motie 9, gewijzigde versie 
Onderwerp: Communicatie ondernemers Damcentrum 
Motie van de leden: Schellings (D66) en Ph. Hohage (D66) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg, in vergadering bijeen op dinsdag 30 juni en 
maandag 6 juli 2009; 
 
gehoord de beraadslagingen; 
 
overwegende: 

 dat er wederom bezorgdheid is over nieuwe mogelijke juridische problemen waardoor opnieuw 
vertraging van de bouwactiviteiten op het Damplein kan ontstaan;  

 dat voor ondernemers niet duidelijk is wat er n.a.v. de brieven van de Raad van State van 17 en 
25 juni en de berichtgeving hieromtrent precies aan de hand is;  

 dat niet duidelijk is welke risico’s voor verdere vertraging het heropenen van het onderzoek door 
de Raad van State ten gevolge kan hebben voor de voortgang van de bouwactiviteiten Damplein. 

 
constaterende:  

 dat er een duidelijk verschil in beleving bestaat tussen de wijze waarop de communicatie verloopt 
tussen de individuele ondernemers en het college. 

 
draagt het college op:  

 vanaf nu op een meer realistische wijze met de ondernemers, ook op individuele basis, te 
communiceren over de mogelijke gevolgen van juridische ontwikkelingen rondom de 
bouwactiviteiten op het Damplein. 

 
Het CDA dient met de VVD een gewijzigde motie in voor ondersteuning van het MKB in het 
Damcentrum. 
 
Motie 8, gewijzigde versie 
Agendapunt: 5 
Onderwerp:Jaarplan ter stimulering van bedrijvigheid Damlaan 
Motie van het lid: Van Boheemen (CDA) en  Poos (VVD) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg in vergadering bijeen op 30 juni 2009, 
gehoord de beraadslaging, 
 
overwegende: 

 de penibele en bijzondere situatie van de ondernemers in het winkelgebied Damlaan;  

 dat de samenwerkende ondernemers OVD (Ondernemers Vereniging Damcentrum) een plan 
hebben opgesteld om de problematiek daadkrachtig te lijf te gaan en op korte termijn gezamenlijk 
te investeren; 

 dat het plan zich vooral richt op drie speerpunten: marketing & promotie, presentatie (aankleding/ 
uitstraling) en samenwerking; 

 dat dit plan 124.000 euro bedraagt, waarvan de OVD zelf 61.000 euro voor haar rekening zal 
nemen. 

 
draagt het college op: 

 het jaarplan ter stimulering van bedrijvigheid Damlaan op korte termijn met betrokkenen te 
bespreken en voortvarend ter hand te nemen; 

 gezamenlijk een plan van aanpak maken; 

 hiervoor de benodigde financiële middelen (63.000 euro) vrij te maken.  
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Twitteren noemt de heer Schellings (D66) een mooi extra instrument als communicatiemiddel. De 
fractie vraagt of het college niet in staat is om twitteren te realiseren op de gemeentelijke website. 
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Tot slot vraagt D66 wat wethouder Van Baalen bedoelde met de opmerking dat zij de 
Zwartepoortenorm wilde halen. Dit kwam niet overeen met de schriftelijke beantwoording. 
 
De voorzitter schorst de vergadering voor 20 minuten. De heer Jami verlaat de vergadering. 
 
De voorzitter heropent de vergadering om 22.35 uur. 
 
Wethouder Beimers beantwoordt de vragen en reageert op de moties en amendementen. 
- Als de gemeentelijke inkomsten teruglopen, zal het college goed moeten kijken of dezelfde 

middelen efficiënter kunnen worden ingezet. Dit is in beperkte mate mogelijk. Verplichte uitgaven, 
zoals die voor sociale zekerheid, krijgen prioriteit. Aan uitgavenverlaging valt waarschijnlijk niet te 
voorkomen, maar men moet beseffen dat dit een conjunctureel effect heeft. 

- Het college kan nog geen indicatie van een bedrag geven voor het verspreid liggend glas. Het 
totale subsidiebedrag is 10 miljoen voor tien gemeenten. 

- Kort na de zomer komt het voorstel voor besluitvorming over het 1000-bomenplan. In het najaar 
2009 wordt het eerste deel van de bomen geplant, het tweede deel volgt in voorjaar 2010. 

- De essentie van de motie over het handhaven van parkeerregels is dat de bestaande capaciteit 
effectiever en geconcentreerder wordt ingezet. Het college kan hiermee leven. 

- Met de eerste twee punten van de motie over de dienstverleningsovereenkomst van Avalex gaat 
het college akkoord, maar de termijn van september 2009 is aan de krappe kant. Het college wil 
dit onderwerp voor de eerstvolgende raadsvergadering na het zomerreces agenderen. Het 
college zal een nieuwe overeenkomst opstellen waarover de raad kan discussiëren. Eventueel 
kan de bestaande overeenkomst langer doorlopen dan 1 oktober 2009 totdat de nieuwe 
afspraken definitief zijn. 

- Het college vindt dat het toezicht op de vuilverwerking momenteel goed verloopt. Avalex haalt 
afval en morsafval op, zwerfvuil wordt door de gemeente zelf opgeruimd. De volgende fase in het 
proces is dat de toezichthouder handhavingspersoneel inzet om processen-verbaal te schrijven 
voor inwoners die hun huisvuil verkeerd aanbieden. Dit kost geld en moet door de gemeente 
betaald worden. Het amendement vraagt om het extra toezicht uit de post overige inkomsten 
Avalex te betalen. Daarmee is er echter nog geen dekking voor de inkomsten.  
 

De heer Oldersma (PvdA) legt uit dat het amendement inhoudt dat Avalex de kosten voor de 
toezichthouder betaalt. 
 
Wethouder Beimers antwoordt dat het college het amendement ontraadt.  
 
Wethouder Houtzager beantwoordt de vragen en reageert op de moties en amendementen. 
- Het college heeft een bouwvergunning verstrekt voor de ontwikkelingen van het Damplein. 

Hierdoor en door het afwijzen van een schorsing door de Raad van State heeft Bouwfonds 
Schouten de Jong de titel gekregen om te starten met de bouwwerkzaamheden. De beoordeling 
door de Raad van State is een formaliteit. De gemeente communiceert voldoende met de 
betrokkenen, ook over de lopende bodemprocedure en over het verzoek om staatssteun. Het 
slaan van de damwanden behoort tot de bouwactiviteiten. Het bericht dat de bouwer pas begint 
als de plannen definitief zijn, wordt hiermee weerlegd. Als vanuit de raad vragen worden 
opgeroepen bij een besluit dat hij zelf heeft genomen, levert dat ook geen duidelijke 
communicatie op. 

- Het college vindt het onnodig om over de mogelijk optredende gevolgen van juridische 
ontwikkelingen te communiceren en ontraadt de motie van het CDA daarom. Het college heeft 
geen brieven achtergehouden voor de raad. 

- Het college noemt de motie voor de vogelvide sympathiek. Het college wil inzet plegen om de 
doelstelling te bereiken maar een eenmalige stimuleringssubsidie ontraadt het. 

- Binnenkort komt het groenstructuurplan in de raad. Leidschendam-Voorburg heeft een hoger 
aantal vierkante meters groen dan landelijk gemiddeld. 

 
Wethouder Rensen beantwoordt de vragen en reageert op de moties en amendementen. 
- Het woningbouwprogramma 2009 staat op de college-agenda. Ook komen de 

woningbouwafspraken na de zomer aan de orde. Beide zaken zijn goede aanleiding tot discussie 
over de relatie woningbouw, groenvoorziening en de grondexploitatie. 

- Het college zegt een notitie toe over mogelijke locaties voor Westbosch. 
- Het college zegt toe in het najaar 2009 een notitie uit te brengen waarin de problematiek van het 

alarmeringssysteem uiteengezet wordt. 
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De heer Oldersma (PvdA) trekt het amendement in na deze toezegging. 
 
Wethouder Rensen vervolgt zijn betoog. 
- Het college neemt de motie aan om het subsidiebeleid correct uit te voeren. Nu is sprake van 

incongruent beleid. Voor sportverenigingen worden de richtlijnen van de sportbonden gevolgd, 
voor de scouting niet. Voor 1500 euro kan het worden rechtgetrokken. 

- De motie voor aanpassing van het minimabeleid wordt ontraden. Ze voorziet in weinig behoefte. 
- De motie voor een collectieve ziektekostenverzekering wordt ontraden omdat dit 

leeftijdsdiscriminatie oplevert. 
- De motie voor het realiseren van de website over toegankelijkheid zal het college overnemen. 
- De motie over Fokuswoningen wil het college aanhouden. Na de zomervakantie komt het college 

waarschijnlijk met een concrete suggestie maar dit is onder enig voorbehoud omdat de locatie en 
de financiën nog niet rond zijn. 

- De motie voor startersleningen ontraadt het college wegens gebrek aan behoefte. 
- Over de motie van Fractie Jami zegt de wethouder dat de gemeente geen subsidie verstrekt aan 

organisaties die uitgaan van een scheiding tussen mannen en vrouwen bij de inburgering. 
- Het college wil de motie werk-top overnemen als het gaat om een combinatie tussen 

werkgelegenheid en koopkrachthandhaving en de effecten van de crisis op middelen die nodig 
zijn in de toekomst voor inkomensondersteuning. In oktober vindt overigens een conferentie over 
dit onderwerp plaats op regionaal niveau. 

- Het college neemt de motie over omscholing van werkzoekenden tot kinderopvangmedewerker 
over. Dit is nu al mogelijk maar het blijkt moeilijk voor mensen met een grote afstand tot de 
arbeidsmarkt. 

 
Wethouder Van Baalen beantwoordt de vragen en reageert op de moties en amendementen. 
- Door de taskforce Economie is een quick scan uitgevoerd. Nu worden schouwen uitgevoerd met 

het MKB en de Kamer van Koophandel. In het vierde kwartaal komt er een plan van aanpak in 
het college. 

- Voor het beachvolleybalcourt wil de wethouder een inspanningsverplichting toezeggen om te 
onderzoeken wat de mogelijkheden zijn. Wel wil het college een budget van de raad. Wethouder 
Van Baalen schat de benodigde middelen op 30.000 à 40.000 euro. Als het niet lukt om het in 
2009 te organiseren, kan het budget beschikbaar blijven voor volgend jaar. 

- De financiële steun aan het MKB van het Damcentrum is opgebouwd uit drie elementen. Het 
collectieve deel is de planschaderegeling, de vof is 1000 euro per ondernemer voor promotie en 
dergelijke en het bedrag van 63.000 euro is voor maatregelen die de ondernemers zelf hebben 
voorgesteld. 

- De wethouder is voldoende op de hoogte van de wensen van jongeren door gesprekken met 
jongerenwerk en de jongerengemeenteraad. Een jongerenonderzoek is daarom niet nodig. 

- Voor het realiseren van kinderopvangplaatsen heeft de wethouder ja gezegd tegen het huidige 
beleid. 

- De wethouder zegt toe een plan van aanpak te schrijven voor het Damcentrum. Het bedrag van 
63.000 euro zal uit de algemene middelen worden gehaald. 

 
Burgemeester Van der Sluijs beantwoordt de vragen en reageert op de moties en amendementen. 
- De uitkomsten van de quick scan voor de ambtelijke organisatie zijn niet onverwacht. Het college 

komt na zomer met een brief naar de raad over het plan van aanpak. 
- Het college heeft de intentie om te investeren in de samenwerking met Wassenaar/Voorschoten 

op punten waar dat iets kan opleveren voor Leidschendam-Voorburg. Dat de gemeente 
agendalid is, betekent dat de burgemeester alleen aanwezig is als de agenda interessante 
samenwerkingsmogelijkheden bevat. 

- Het college zou te veel naar het nieuwe college en het overdrachtsdossier verwijzen. Dit is niet 
vreemd in de huidige situatie. Het college moet nu zaken in gang zetten om de overgang te 
realiseren. Het college wil ruimte geven aan zijn opvolgers. 

- In de mondelinge beantwoording over het keurmerk veilig wonen had de burgemeester een 
foutief percentage (50%) genoemd. Hij zal later hierop terugkomen. 

- De burgemeester is het eens met de PvdA dat de crisis niet oneigenlijk gebruikt moet worden. Dit 
geldt ook voor het afschaffen van vergunningen. Hij zegt toe een notitie te schrijven over het 
vergunningenstelsel en de vraag of de regelgeving verminderd kan worden. 

- Met de heer Jami heeft de burgemeester een afspraak gemaakt om verder te praten over het 
begrip vrijheid van meningsuiting. 
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- De burgemeester heeft geen behoefte aan een discussie over heropvoedingskampen maar wil 
wel nadenken over de aanpak van veelplegers zodat ze niet ‘geschoold’ uit detentie komen. Het 
probleem moet gesignaleerd worden en een iets strakker regime voor deze veelplegers zou geen 
kwaad kunnen. Het Veiligheidshuis werkt zeer effectief en lijkt een betere aanpak dan de 
Goudse. Men onderzoekt hoe het zit met de leerplicht, het ouderlijk gezag et cetera. Vervolgens 
wordt een goede aanpak gekozen. 

- Het tweede buurtpreventieproject heeft zich gemeld en kan in het najaar 2009 starten. 
- Het college wil nu nog niet via de website twitteren maar wil dit wel voor volgend seizoen gaan 

faciliteren. 
 
Het college heeft de volgende toezeggingen gedaan. 
- uitvoering van het 1000-bomenplan in het najaar 2009 en voorjaar 2010 (Beimers); 
- uitvoeren van motie Handhaving parkeerregels (Beimers); 
- de conceptdiensverleningsovereenkomst Avalex agenderen voor de raadsvergadering van 

september (Beimers); 
- notitie over mogelijke locaties voor Westbosch (Rensen); 
- notitie in najaar 2009 over problematiek alarmeringssysteem (Rensen); 
- correct toepassen van subsidieregeling op scoutingverenigingen (Rensen); 
- uitvoeren van motie over website www.toegankelijk.leidschendam-voorburg.nl (Rensen); 
- uitvoeren van motie Economische top (Rensen); 
- uitvoeren van motie Omscholen tot kinderopvangmedewerkers (Rensen); 
- uitvoeren van motie vogelvides, exclusief subsidiegedeelte (Houtzager); 
- plan van aanpak schrijven voor Damcentrum (Van Baalen); 
- terugkoppeling van cijfers over politiekeurmerk Veilig Wonen (Van der Sluijs); 
- volgend seizoen twitteren via gemeentelijke website faciliteren (Van der Sluijs). 
 
De voorzitter schorst de vergadering voor 15 minuten en heropent de vergadering om 0.22 uur. 
 
Wijzigingen en opmerkingen over de moties en amendementen 
De heer Van Ostaijen (CDA) geeft aan dat het CDA de motie Beachvolleybalcourt beschouwt als een 
inspanningsverplichting om te bezien of in 2009 een court georganiseerd kan worden voor maximaal 
25.000 euro. In 2010 zal het court goed voorbereid en structureel worden georganiseerd. 
 
Het amendement over Avalex is gewijzigd omdat het CDA het derde aandachtsstreepje onuitvoerbaar 
achtte. 
 
De heer Oldersma (PvdA) geeft aan dat de PvdA het amendement intrekt en dat de motie wordt 
uitgebreid met een derde punt: “onderdeel van de nieuwe dienstverleningsovereenkomst dient een 
bonus-malussysteem te zijn waaruit toekomstige kosten voor toezichthouders gefinancierd kunnen 
worden.” 
 
Wethouder Beimers geeft aan dat het college zich heeft beraden over het amendement van Avalex. 
De aanpassing van de motie ziet het college als een inspanningsverplichting die het college 
aanvaardt. 
 
Mevrouw Cornelissens (GroenLinks) trekt de mussenmotie in omdat het college het derde punt wil 
schrappen en de overige punten heeft toegezegd. De fractie wenst wel een rapportage over de 
uitvoering. Wethouder Houtzager zegt toe: 
- met projectontwikkelaars en woningbouwverenigingen af te spreken om zoveel mogelijk 

vogelvides toe te passen bij de bouw van nieuwe woningen; 
- particulieren en bedrijven die een bouwvergunning aanvragen voor renovatie van hun dak te 

adviseren de vogelvide toe te passen in plaats van het gebruikelijke vogelschot; 
- over de uitvoering hiervan te rapporteren naar de raad. 
 
Mevrouw Cornelissens (GroenLinks) vervangt in de motie over de Dr. Van Noortstraat de term ‘extra 
budget’ door ‘budget’. 
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7. Stemmen over moties en amendementen 
 
Stemverklaringen 
De heer Van Ostaijen (CDA) stemt tegen motie 15 maar voor de werkzaamheden binnen de integrale 
gebiedsvisie. 
 
Mevrouw Roza (SP) stemt tegen motie 23 omdat met deze motie de Sociale Conferentie komt te 
vervallen. 
 
Mevrouw Cornelissens (GroenLinks) stemt tegen motie 23 omdat met deze motie de Sociale 
Conferentie komt te vervallen. 
 
Amendementen 
 
Programma Inwoners 

Nr. Indieners Onderwerp Stemuitslag/opmerkingen Voor Tegen 

1 SP Subsidie aan DISCK i.v.m. 
jongerenwerk: 47.000 euro 

Verworpen 4 
(SP, 
GL) 

27 
(VVD, 
CDA, 
PvdA, 
GB, 
D66) 

 
Programma Dienstverlening 

Nr. Indieners Onderwerp Stemuitslag/opmerkingen Voor Tegen 

2 PvdA Reserveren 168.000 euro 
voor alarmeringssystemen 
voor mensen met een 
zorgindicatie die zelfstandig 
wonen. 

Ingetrokken (na toezegging 
college: notitie in het najaar 
2009) 

  

 
Programma Leefbaarheid 

Nr. Indieners Onderwerp Stemuitslag/opmerkingen Voor Tegen 

3 GroenLinks Klimaatconferentie: budget 
reserveren van 
200.000 euro 

Verworpen 4 
(SP, 
GL) 

27 
(VVD, 
CDA, 
PvdA, 
GB, 
D66) 

4 PvdA Dienstverlening Avalex 
verbeteren: toezichthouder 
afvalinzameling 

Ingetrokken   

 
Programma Ruimtelijke Ordening 

Nr. Indieners Onderwerp Stemuitslag/opmerkingen Voor Tegen 

5 GroenLinks Nota integraal fietsbeleid: 
budget van 70.000 euro ter 
beschikking stellen 

Verworpen  4 
(SP, 
GL) 

27 
(VVD, 
CDA, 
PvdA, 
GB, 
D66) 

 
Moties 
 
Programma Inwoners 

Nr. Indieners Onderwerp Stemuitslag/opmerkingen Voor Tegen 

1 D66 Stimuleren verhoging 
aantal plekken 
buitenschoolse opvang 

Verworpen 
(inspanningsverplichting 
college) 

2 
(D66) 

29 
(VVD, 
CDA, 
PvdA, 
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GB, 
SP, 
GL) 

2 PvdA Beachvolleybalcourt: 
onderzoek locatie voor 
zomer 2009 

Aanvaard 25 
(VVD, 
CDA, 
PvdA, 
GB) 

6 
(SP, 
GL, 
D66) 

3 Gemeente-
belangen 

Subsidiegrens verenigingen 
verlagen van zes naar vier 
jaar 

Unaniem aanvaard 31 
(VVD, 
CDA, 
PvdA, 
GB, 
SP, GL, 
D66) 

0 

 
Programma Dienstverlening 

Nr. Indieners Onderwerp Stemuitslag/opmerkingen Voor Tegen 

4 GroenLinks Bijzondere bijstand 
verstrekken aan gezinnen 
met kinderen in het VO: gift 
voor aanschaf computer en 
printer 

Verworpen 4 
(SP, 
GL) 

27 
(VVD, 
CDA, 
PvdA, 
GB, 
D66) 

5 GroenLinks Onderzoek deelname 
65+’ers aan collectieve 
ziektekostenverzekering 

Verworpen 4 
(SP, 
GL) 

27 
(VVD, 
CDA, 
PvdA, 
GB, 
D66) 

6 CDA Realisatie van website 
www.toegankelijk.leidschen
dam-voorburg.nl 

Unaniem aanvaard 31 
(VVD, 
CDA, 
PvdA, 
GB, 
SP, GL, 
D66) 

0 

7 D66 Twitteren bestuur via 
website Leidschendam-
Voorburg 

Ingetrokken (na toezegging 
college) 

  

 
Programma Leefbaarheid 

Nr. Indieners Onderwerp Stemuitslag/opmerkingen Voor Tegen 

8 CDA Jaarplan stimulering 
bedrijvigheid Damlaan: 
middelen 63.000 euro 
vrijmaken. 

Unaniem aanvaard 31 
(VVD, 
CDA, 
PvdA, 
GB, 
SP, GL, 
D66) 

0 

9 D66 Communicatie 
ondernemers Damcentrum 

Verworpen 8 
(GB, 
SP, 
D66) 

23 
(VVD, 
CDA, 
PvdA, 
GL) 

10 VVD Ontwikkelen economische 
structuurvisie 

Unaniem aanvaard 31 
(VVD, 
CDA, 
PvdA, 
GB, 

0 

http://www.toegankelijk.leidschendam-voorburg.nl/
http://www.toegankelijk.leidschendam-voorburg.nl/
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SP, GL, 
D66) 

13 Gemeente-
belangen 

Passantenhaven vrijwaren 
van liggelden 

Ingetrokken   

 
Programma De Wijk 

Nr. Indieners Onderwerp Stemuitslag/opmerkingen Voor Tegen 

14 CDA Onderzoek/pilot naar 
buurtpreventieteams in de 
wijk 

Aanvaard 28 
(VVD, 
CDA, 
PvdA, 
GB, 
GL, 
D66) 

3 
(SP) 

 
Programma Ruimtelijke Ordening 

Nr. Indieners Onderwerp Stemuitslag/opmerkingen Voor Tegen 

15 GroenLinks Onderhoud Dr. Van 
Noortstraat: extra bedrag 
voor reserveren 

Verworpen 6 
(SP, 
GL, 
D66) 

25 
(VVD, 
CDA, 
PvdA, 
GB) 

16 GroenLinks Vogelvide mussen: 
subsidie bij renovatie aan 
de eerste honderd 
particulieren 

Ingetrokken (na toezegging 
college) 

  

17 CDA Fokuswonen: onderzoek 
naar concrete locaties 

Unaniem aanvaard 31 
(VVD, 
CDA, 
PvdA, 
GB, 
SP, GL, 
D66) 

0 

18 CDA Uitbreiding doelgroep 
starterslening 

Aangehouden   

19 VVD Handhaving parkeerregels Unaniem aanvaard 31 
(VVD, 
CDA, 
PvdA, 
GB, 
SP, GL, 
D66) 

0 

20 Gemeente-
belangen 

Intrekken blauwe zone rond 
gebied Koningin 
Julianalaan 

Verworpen 6 
(SP, 
GL, 
D66) 

25 
(VVD, 
CDA, 
PvdA, 
GB) 

 
Programma bestuur 

Nr. Indieners Onderwerp Stemuitslag/opmerkingen Voor Tegen 

21 SP Aanmelding gemeente als 
millenniumgemeente 

Verworpen 4 
(SP, 
GL) 

27 
(VVD, 
CDA, 
PvdA, 
GB, 
D66) 

22 Jami Motie van wantrouwen Ingetrokken   
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Later ingediende moties 
 

Nr. Indieners Onderwerp Stemuitslag/opmerkingen Voor Tegen 

23 CDA, VVD Economische top Aanvaard 27 
(VVD, 
CDA, 
PvdA, 
GB, 
D66) 

4 
(SP, 
GL) 

24 CDA, D66 Omscholen tot medewerker 
kinderopvang 

Aanvaard 25 
(VVD, 
CDA, 
GB, 
GL, 
D66)  

6 
(PvdA)  

25 PvdA, VVD Dienstverlening Avalex Unaniem aanvaard 31 
(VVD, 
CDA, 
PvdA, 
GB, 
SP, GL, 
D66) 

0 

 
 
 
Stemming over de Voorjaarsnota 
De voorzitter concludeert dat de fracties van SP, D66 en GroenLinks tegen de Voorjaarsnota 
stemmen en de fracties VVD, CDA, PvdA, Gemeentebelangen voor. Met 6 stemmen tegen en 25 voor 
is de Voorjaarnota 2009 vastgesteld. 
 
8. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 0.43 uur. 
 
 
Aldus vastgesteld in de openbare vergadering van de raad der gemeente Leidschendam-Voorburg 
d.d. 22 september 2009-09-10 
 
De griffier,       De voorzitter, 
 
 
 


